
ورزش خراسان رضوى پولدار مى شود؟
وعده استاندار براى حمايت از بخش خصوصى در نشست شوراى ادارى ورزش استان
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براى خريد كالاى ايرانى بايد فرهنگ سازى كرد
كارشناسان در گفت وگو با قدس:

قدس: «حمايت از توليد داخلى» موضوعى اســت 
كه در سال هاى اخير از سوى مسؤولان در جلسات 
و ســخنرانى ها زياد پرداخته مى شــود، اما در اين 

ميان ســؤالاتى مطرح است؛ آيا واقعاً شرايط براى 
حضور توليدكننده ايرانى جهت رقابت با كالاهاى 

مشابه خارجى كه بازار كشور را پر كرده اند، از ...

روزنـــامــــه    صـــبــح  ایــــــران
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50 ميليون زائر در افق 1404 به مشهد سفر مى كنند
قدس از محله اى كه در يك قدمى 

100مترى، 100 فرسنگ با شهرنشينى 
فاصله دارد گزارش مى دهد

«بهارستان» 
در برزخ يك بام 

و 2 هوا

به بهانه برگزارى يادواره سردار سرتيپ 
شهيد محمد ناصر ناصرى

شهيدى كه مرزبندى 
جغرافيايى در دفاع از 

اسلام نداشت
صفحه 2  
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بشرويه- خبرنگار قدس: با ====
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قدس:   پس از مدت ها انتظار ســرانجام جلســه شــوراى 
ادارى ورزش خراسان رضوى با حضور استاندار و مسؤولان 
دستگاه هاى اجرايى برگزار شــد تا كور سوى اميدى براى 
جامعه ورزش روشن شود كه شايد ورزش استان از شرايط 

نابسامان فعلى كه با مشكل بزرگ سرمايه گذارى رو به...



ديدار رئيس ستاد بازسازى عتبات عاليات خراسان رضوى با آيت االله علم الهدى   فارس:  رئيس ستاد بازسازى عتبات عاليات خراسان رضوى با آيت االله 
علم الهدى ديدار كرد. جعفر دهنوى در اين ديدار گزارشى از روند فعاليت هاى ستاد بازسازى عتبات عاليات خراسان رضوى در اعتاب مقدسه كربلا، نجف و سامرا ارايه داد. 

وى همچنين فعاليت هاى اين ستاد را در اربعين حسينى در عراق تشريح كرد.

به بهانه برگزارى يادواره سردار سرتيپ شهيد محمد ناصر ناصرى

شهيدى كه مرزبندى جغرافيايى در دفاع از اسلام نداشت
��ر

قدس  ســردار سرتيپ شهيد محمد ناصر 
ناصرى، نماينده فرهنگى ايران در افغانستان، 
در يكى از كوهســتان هاى اطراف روســتاى 
گازار در بيرجند و در بهار 1340 هـ. ش، قدم 
به عرصه هستى مى گذارد. محمدناصر سنين 
طفوليت را در روســتاهاى گازار و سيستانك 
سپرى مى كند و براى گذراندن دوران ابتدايى، 
به روستاى اسفدن 24 كيلومترى سيستانك 
مى رود و با همه مشقات ادامه تحصيل، شاگرد 
ممتاز سال هاى دبستان مى شود كه به دليل 
نبودن مدرســه راهنمايى در آن منطقه، پدر 
شرايط ادامه تحصيل وى را در بيرجند فراهم 
مى كند. در حالى كه نوجوانى دوازده ســاله 
بوده، راهى آن ديار مى شــود و باجديت پى 

درسش را مى گيرد.

 عضويت در سپاه پاسداران
از دوران دبيرســتان، در زمره نيروهاى مؤثر 
انقلاب قرار مى گيرد و بزودى ســر منشــأ 
اقدام هاى جمعى زيــادى، مثل تظاهرات و 
يا حمله به يگان هاى نظامى مى شــود.يكى 
از ويژگــى هاى بارز او در ايــن ايام درعين 
انجام فعاليت هاى چشمگير انقلابى، داشتن 
همتى بالا در تحصيل اســت كه هرسال را 
با نمره هاى خوب و معدل بالا پشــت ســر 
مى گذارد. پس از پيروزى انقلاب اســلامى، 
در تأســيس كميته انقلاب اسلامى (سابق) 
و ســپاه پاســداران انقلاب اسلامى بيرجند 
نقشى كليدى ايفا مى كند و در حالى كه به 
عضويت سپاه در مى آيد، موفق به اخذ ديپلم 

نيز مى گردد.

 حمايت از نهضت جهادى افغانستان
ســخن گفتن از اين ســردار شــهيد، بدون 
پرداختــن به ارتباطــات و تعلقات خاطر آن 
بزرگوار به افغانستان و افغانى ها، به طور قطع 
كارى ناقص اســت، زيرا او از دوران كودكى 
بــا زندگى در نوار مرزى ايران و افغانســتان، 
كم و بيش با مردمان آن ســامان آشــنايى 
يافته و همزمان با تجاوز شوروى سابق به آن 
كشور، در مســير خدمت به مردم محروم و 
مجاهدين افغانى نيز فعال مى شود و به شكل 
گسترده اى اقدام به حمايت از نهضت جهادى 

آنان مى كند. 

 نقش مؤثر در مقابله با منافقين
نقش درخشانى در پايان دادن به شورش هاى 
منافقين در شهرهاى بيرجند و قائن و نواحى 
اطراف آن ها داشت. در سال هاى 59 و 60، با 
قبول مســؤوليت سپاه زيركوه و حل و فصل 
كردن مشــكلات حاد آن، سفرى به دو شهر 
«شــيندند» و «فراه» مى كند و در گفت وگوبا 
مســؤولان جهادى افغانســتان، راهكارهاى 

كمك بــه آن ها را بيشــتر و بهتر بررســى 
مى كنــد. وى در زمانى كه فرماندهى ســپاه 
زيركوه بــود با دخترى از خانــواده مذهبى 
ازدواج كرده پس از شروع جنگ تحميلى، با 
تمام مشغله اى كه دارد انجام وظايف سنگين 
ديگرى را هم بردوش خود احساس مى كند، 

حضور در جبهه نبرد حق عليه باطل اســت 
كه با وجود مانع شــدن مسؤولان به صورت 
پراكنده و كوتاه عازم مناطق جنگى مى شود 
و از طرفى در پشتيبانى هاى تداركاتى، بسيج 
نيروهاى مردمى و اعزام آن ها در شــهرهاى 
بيرجند، قائن و گناباد، نقش بسيار مهمى را 

ايفا مى كند.

 فرمانده سپاهى بيرجند
سال 1363، با حفظ سمت قبلى، فرماندهى 
ســپاه بيرجند را نيز مى پذيرد و همچنان از 

حضور در جبهه هــاى جنگ باز نمى ماند كه 
در همين سال، با عهده دار شدن مسؤوليت 
يكى از محورهاى اطلاعات و عمليات تيپ 21 
امام رضا (ع) در عمليات عاشورا (ميمك) هم 
شركت مى كند كه بسختى از ناحيه كتف و پا 

مجروح مى شود.

 قبول رياست ستاد تيپ ويژه شهدا
ســال 1364، ســردار پر آوازه دفاع مقدس، 
شــهيد محمود كاوه وقتى اوصاف ناصرى را 
از دوســتانش مى شنود  با شناسايى استعداد 
بالاى او موفق مى شــود او را بــه تيپ ويژه 
بياورد و رياســت ستاد را بر عهده اش بگذارد. 
بنا به گواهى همرزمان و اسناد به جاى مانده 
از آن دوران، نقــش شــهيد ناصرى را در هر 
چه شكوفاتر شدن تيپ ويژه شهدا نمى توان 
ناديده گرفت. حجت الاسلام ابراهيمى درباره 
ارتبــاط عرفانى و معنــوى او با محمود كاوه 

مى گويد: شايد بتوان گفت در يك آن، شهيد 
كاوه مراد بود و شــهيد ناصــرى مريد، و در 
لحظه ديگر ناصرى مراد مى شد و كاوه مريد. 
هر دو به يكديگر عشق مى ورزيدند و حال و 
هواى زيبايى در ميدان نبرد و مبارزه داشتند.

  ادامه جهاد حتى بعد از خاتمه جنگ
شــهيد ناصرى در دفاع از آرمان هاى اسلام 
و انقــلاب آرام و قــرار نداشــت و مرزبندى 

جغرافيايى را بى معنى مى دانست. 
او تا پايان جنگ، چهار بار به مجروحيت هاى 
سخت دچار مى شــود كه برخى تركش هاى 
آن دوران در بدنــش بــه يادگارمــى ماند. 
پــس از پايان جنگ، همچنــان با روحيه اى 
خستگى ناپذير، در سنگرهاى مختلفى مشغول 
خدمت به نظام و انقلاب مى شود. در اين ميان 
با استفاده از اوقات اندكى كه براى استراحتش 
باقى مى ماند، مشــغول ادامــه تحصيل نيز 
مى شــود كه حاصل آن، اخذ مدرك ليسانس 

در رشته مديريت است.
سرانجام اين انسان خســتگى ناپذير در روز 
هفدهم مرداد 1377، در محل كنســولگرى 
جمهورى اسلامى شــهر مزار شريف، بسيار 
مظلومانه و به دســت نيروهــاى طالبان به 

شهادت مى رسد. 
درآخرين لحظات زندگــى اش ذكر مقدس 
حضرت سيدالشهدا (ع) و صداى «يا حسين، 

ياحسين» اين شهيد شنيده مى شد.
گفتنى اســت عصر امروز اوليــن يادواره اين 

سردار شهيد در مشهد برگزار مى شود.
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مديركل ارشاد خراسان رضوى:
پيشانى فعاليت هاى نهادهاى فرهنگى   

نماز  است 
قدس: مديركل فرهنگ و ارشــاد خراسان رضوى در آيين 
پايانى طرح غنى ســازى اوقات فراغت كانون هاى مساجد 
در سالن اجتماعات ســازمان حج و زيارت استان، بر انجام 

فعاليت هاى فرهنگى در ترويج فرهنگ نماز تأكيد كرد. 
سيد سعيد سرابى، نماز را پيشانى فعاليت هاى نهادهاى فرهنگى 
خواند و گفت: هيچ كارى مهم تر از ترويج فرهنگ نماز سراغ نداريم 
و چه شايســته اســت كه با بهره گيرى از ابزار هنر و نيز ظرفيت 

عظيم كانون هاى مساجد در ترويج اين امر الهى همت كنيم. 
وى با بيان اينكه انتظار مى رود مدير فرهنگى در اين راستا 
تلاش كند، زيرا ما مأموريتى بزرگ تر از اين نداريم، تصريح 
كرد: كانون هاى مساجد بايد اولويت و محور برنامه هاى خود 

را توجه به مسايل آموزشى و دينى نماز قرار دهند.

سرابى همچنين برنامه ريزى مناسب براى اوقات فراغت نوجوانان 
و جوانان را يكى از مصاديق مبارزه با جنگ نرم دانست.

مســؤول دبيرخانه كانون هاى فرهنگى- هنرى مساجد نيز 
در اين مراســم ايجاد نشــاط معنوى در بين مردم را محور 
مهم فعاليت هاى اين كانون ها برشــمرد و گفت: برنامه هاى 
كانون هاى فرهنگى- هنرى مســاجد بايد با در نظر گرفتن 
اين محوريت، ذايقه مخاطب و ميزان تاثيرگذارى در اقشار 

مختلف مردم برنامه ريزى و اجرا كنند.
عبداللهى افزود: جامعه ما در حال تحول است و در اين شرايط 
نمى توان نسبت به فرهنگ بى تفاوت بود، بنابراين ايجاد نشاط 
معنوى و ارتقاى ســطح فرهنگ در جامعه بايد توسط ظرفيت 
بزرگ كانون هاى فرهنگى- هنرى مساجد مورد توجه قرار گيرد 

تا در نتيجه مشكلات مختلف جامعه برطرف شود.
وى با تأكيد بر اينكه يك هزار و 700 كانون مساجد در اين 
اســتان وجود دارد، خاطرنشان كرد: امسال 10 هزار برنامه 
اوقات فراغت در 923 پايگاه اوقات فراغت خراســان رضوى 
برگزار شد كه از اين ميزان 160 پايگاه ويژه در طرح اوقات 

فراغت فعال بودند.
مســؤول دبيرخانه كانون هاى فرهنگى- هنرى مساجد، با تأكيد 
بر اينكه مردم متولى فرهنگ در جامعه هســتند و در اين راستا 
كانون هاى مساجد و دستگاه هاى دولتى نقش هدايت و حمايت 
را دارند، افزود: تجهيز كتابخانه هاى كانون هاى مســاجد مى تواند 

توسط مردم صورت گيرد و از سوى مسؤولان حمايت شود.
گفتنى اســت، در پايان اين مراســم از فعالان برتر نمازاداره كل 
فرهنگ و ارشــاد اســلامى خراســان رضوى و نيــز كانون هاى 
فرهنگى- هنرى مساجد برتر در حوزه اوقات فراغت قدردانى شد.

اعزام 130 بسيجى بردسكنى به نقطه 
صفر مرزى خواف 

بردسكن- خبرنگار قدس: فرمانده گردان امام حسين(ع) 
بردسكن گفت: 130 نفر از بسيجيان اين گردان براى شركت 
در رزمايش تمرينات تاكتيكى و به نمايش گذاشــتن اقتدار 

بسيجيان به نقطه صفر مرزى خواف اعزام شدند. 
ســرهنگ دوم پاســدار كاظم نجاتى افزود: بسيجيان اين 
گردان سه مأموريت دارند، مأموريت دفاعى در مقابل حوزة 
ســرزمينى، دفاع از حوزة استحفاظى صفر مرزى و سومين 
مأموريتشان در جزيرة قشم است كه در صورت بروز بحران 
در آن منطقه، بسيجيان گردان با توجه به آموزش هايى كه 
ديده اند مأموريت شان را در مقابله با دشمن انجام مى دهند.

وى با اشــاره به ارتقاى آمادگى رزمى بســيجيان خاطرنشان 
كرد: هدف از برگزارى رزمايش، نمايش اقتدار حضور بسيجيان 
خراسان رضوى در مقابله با استكبار جهانى و همپيمانانش از 

جمله داعش و تكفيرى ها و انجام انواع عمليات هاست. 
گفتنى اســت، در مراســم بدرقۀ اين بســيجيان امام جمعه، 
فرماندار، فرمانده سپاه، رئيس دادگسترى، مسؤول دفتر حوزة 
نمايندگى ولى فقيه در سپاه، فرمانده انتظامى و معاون پرورشى 

و تربيت بدنى آموزش و پرورش شهرستان حضورداشتند.

برگزارى همايش پياده روى            
«نوگلان حسينى» در « مه ولات» 

مه ولات- خبرنگارقدس: رئيس اداره ورزش و جــوانان 
مه ولات از برگزارى همايش پياده روى «نوگلان حســينى» 
ويژه كودكان به مناســبت گراميداشت هفته ملى كودك و 

هفته تربيت بدنى دراين شهرستان خبر داد.
علــى صارمــى در اين باره گفــت: در اين مراســم نوگلان 
مهدهاى كودك و پيش دبســتانى هاى شهرستان مه ولات، 
مسير ميدان امام خمينى(ره) را به سمت مجتمع پورياى ولى 
با نداى يا حسين يا حســين پياده روى كرده و به عزادارى 
سيدالشهدا(ع) پرداختند و از سخنرانى حجت الاسلام ميرى 

امام جمعه مه ولات بهره مند شدند. 
وى افزود: نوگلان مهدهاى كودك و پيش دبستانى ها همچنين 
با حضور در سالن فجر، در مسابقه نقاشى طفلان تشنه اباعبداالله 
الحسين(ع) شركت كرده و با نقاشى بر روى پارچه هايى كه روى 
ديوار نصب شــده بود هنر خود را به نمايش گذاشتند و در انتها 
بين مربيان مهد ها و پيش دبستانى ها مسابقه دارت و بين نوگلان 
حسينى مسابقات طناب كشى و دو برگزار شد و به قيد قرعه به 

برندگان جوايزى به رسم يابود اهدا شد .

برگزارى نشست آسيب شناسى متون 
رشته زبان فارسى در نيشابور

نيشابور- خبرنگار قدس: نخســتين نشست تخصصى 
آســيب شناسى متون درسى رشــته زبان و ادبيات فارسى 
با حضور اســتادان و فرهيختگان زبان وادبيات فارســى در 

دانشگاه نيشابور برگزار شد.
دكترعبدالرحيم قنوات، رئيس دانشــگاه نيشــابور دراين باره 
گفت: اين نشست تخصصى گروه زبان و ادبيات فارسى،شوراى 
بررســى متون و كتاب هاى علوم انسانى، با مشاركت دانشگاه 
نيشــابور و با هدف نقد و بررســي كتاب ها و متون اين رشته 
تحصيلى، برپا شد تا از اين طريق شرايط لازم براي بهبود كمي 

و كيفي، علمي و آموزشي منابع درسي فراهم شود.
عضو هيأت علمى دانشگاه تربيت مدرس و رئيس پژوهشگاه 
علوم انسانى و مطالعات فرهنگى نيزدراين نشست گفت: ارتقا 
و اعتلاى دانشگاه نيشابور نيازمند حمايت بيشترى از سوى 
مسؤولان وزارتى و مســؤولان ستادى است؛ كه درخواست 

داريم حمايت خود را در اين باره دريغ نكنند.

دكتر قبادى افزود: مسؤولان وزارت علوم، تحقيقات و فناورى 
در شوراى گسترش آموزش عالى، براى بهره مند شدن از نتايج 

اين نشست و كاربردى كردن آن ها اعلام آمادگى كرده اند.
رئيس گروه زبان و ادبيات فارسى شوراى بررسى متون پژوهشگاه 
علوم انسانى نيزگفت: نقد و بررســى متون رشته زبان و ادبيات 
فارسى، پاسخ به چالش ها و خلأهاى گروه هاى دانشگاهى، ارتقاى 
غنى سازى و روزآمد سازى متون درسى از اهداف اين شوراست.

دكتر عاملى رضايى از تشكيل كارگروه هاى تخصصى در گروه 
ادبيات فارســى خبر داد و در باره نحوه فعاليت اين كارگروه ها 
عنوان داشــت: 17 نفر به عنوان اعضاى پيوســته و 180 نفر 
از دانشــگاه هاى سراسر كشــور به عنوان اعضاى وابسته با اين 
كارگروه ها همكارى مى كنند. آثار نظم، نثر، كليات و متون ميان 
رشــته اى جزو مواردى هســتند كه در اين كارگروه ها داورى 
مى شوند كه اولويت گزينش متون براى داورى به ترتيب متون 

درسى، كمك درسى، مرجع و علمى بودن آن هاست.
وى بيــان كرد:معيارهاى نقد آثار در دو دســته شــكلى و 
محتوايى قرار مى گيرند و در فرايند داورى متون، متن و فرم 
براى داور اول و دوم ارسال مى شود؛ سپس شورا به داورى و 
كتاب امتياز مى دهد و نتيجه داورى در نقد نامه شورا منتشر 
مى شــود كه تا كنون 351 اثر داورى شده، دو عنوان كتاب 

نقد نامه چاپ شده و 3 عنوان نيز در دست چاپ است.

قدس: 17درصد خودروهاى دودزاى مشهد عمر زير 5سال 
دارند

نيش و نوش: به همين دليل خودروســازان داخلى تلاش 
ميكنن خودروهايى طراحى كنن كه آپشن دودزا بودن اونا از 

همون سال اول توليد فعال بشه!
قدس: خراســان رضوى به يكى از قطب هاى توليد شيشه 

تبديل مى شود
نيــش و نوش: البته در حال حاضر بــه يكى از قطب هاى 

مصرف «شيشه» تبديل شده!
قدس: متولى حمل و نقل بار درون شهرى مشهد كيست؟

نيش و نوش: تو مشــهد كســى متولى اينجور چيزها كه 
درآمدزايى آنچنانى نداره، نميشه!

قدس: اصــلاح روش هاى جمع آورى وجــوه و كمك هاى 
مردمى توسط كميته امداد

نيش و نوش: لابد ميخوان صندوق هاى صدقه رو به دوربين 
و سيستم ضد سرقت مجهز كنن! 

قدس: آلودگى 250برابرى هواپيما نسبت به خودرو
نيش و نوش: چون هواپيماهامون از خودروهامون فرسوده تر 

و داغون ترن!
قدس: افزايش اعتياد، طلاق و خودكشــى در ايران نگران 

كننده است
نيش و نوش: و واسه اينكه مردم نگران نشن، آمار واقعى اين 

پديده ها در كشور اعلام نميشه!

��ش و �وش
سعيد ترشيزى

آ�ما�ی �

ا�بار

جليل فخرايى   امسال شهردارى 
مشهد و ستاد بزرگ اربعين آستان 
گسترده اى  همكارى  رضوى  قدس 

دارند.
رئيس ســتاد دايمى عراق و اربعين 
حسينى شهردارى مشهد در جمع 
خبرنگاران گفت: پياده روى اربعين 
حادثه بى نظير امروز بشريت و مظهر 

قدرت نرم است.
وحيد موســويان حركت اربعين را 
يكى از معجزات سيد الشــهدا(ع) و 
حركتى الهى دانست و افزود: فرآيند 
عظيم اربعين ســبب تقويت جبهه 

مقاومت اسلامى مى شود.
وى با اشــاره به اشــتياق و حركت 
عظيم مردمى در پاسداشت اربعين 

وميثاق با خون سيدالشــهدا(ع) عنوان داشت: پنج سال گذشته شمار زائران در ايام 
اربعين 300 هزار نفر بود، اما اين آمار پس از سه سال به سه ميليون نفر افزايش يافته 

كه هيچ ايدئولوژى و حزبى نمى تواند اين رخداد عظيم را، ايجاد كند. 
رئيس ستاد دايمى عراق و اربعين حسينى شهردارى مشهد همچنين با تصريح اينكه 
تاكنون هيچ اداره، دولت و سازمانى نتوانسته بيش از 20 ميليون نفر را در يك مكان 
جمع كند، گفت: مدل راهپيمايى اربعين بر مبناى زيارت بوده و زيرساخت آن مردمى 
است و هيچ دولتى نمى تواند بگويد ما اربعين را ايجاد كرديم، اين در حالى است كه 

دولت ها از ملت ها در اين حوزه عقب تر هستند.
وى خاطرنشان كرد: اربعين ابعادى اقتصادى، فرهنگى و سياسى دارد كه مظهر قدرت 
نرم و استراتژيك مكتب اهل بيت(ع) است و در ديپلماسى عمومى قدرت بازدارندگى 
به جبهه مقاومت مى بخشد؛ اربعين مظهر قدرت نرم، امنيتى و سياسى جبهه مقاومت 

اسلامى است.
وى افزود: افرادى به اربعين مى آيند 
كه به مقاومت اسلامى اعتقاد دارند 
نه اينكه نســبت به مسايل جبهه 

اسلامى بى تفاوت باشند.
مشاور شهردار مشهد با بيان اينكه 
شهردارى مشهد براى دومين سال 
متوالى، امسال نيز 1200 نفر را به 
الحســين(ع)  كاروان خادم  عنوان 
با وظيفه خدمت رســانى به زائران 
پياده اربعين حسينى اعزام مى كند، 
شــهردارى  امســال  كرد:  تصريح 
مشــهد در چهار عرصه تخصصى 
خدمات شهرى با 600 نيرو، حمل 
و نقل با 200 دســتگاه اتوبوس و 
350 نفر، حوزه خدمات موكب ها با 
100 نيرو و حوزه رســانه با 150 نفر وظيفه انجام خدمت به زائران اربعين حسينى 

را بر عهده دارد.
وى با بيان اينكه ســتاد عراق و اربعين شــهردارى مشهد كار خود را از سه ماه پيش 
آغاز كرده است و به صورت دايمى به فعاليت خود ادامه مى دهد، خاطرنشان كرد: اين 
كاروان در 17 آبان ماه به عتبات عاليات اعزام خواهند شد و اعتبارات پيش بينى شده 

اين موضوع كه در سرفصل هاى بودجه شهردارى آمده، چهار ميليارد تومان است.
وى بابيان اينكه برخى از امكاناتى كه در اربعين ارايه مى شــود براى مراسم آخر صفر 
و ايام شهادت امام رضا(ع) استفاده خواهد شد، افزود: كمپين نذر پتو، با هدف ترويج 
فرهنگ نذر و تأمين پتوهاى مورد نياز زائران پياده اربعين حسينى در موكب هاى امام 
رضا(ع) متعلق به شهردارى مشهد است و همچنين پس از اربعين در خدمت زائران 

بارگاه رضوى در ايام آخر ماه صفر مى باشد.

در نشست ستاد دايمى اربعين عراق و شهردارى مشهد بيان شد 

استقبال همه جانبه شهردارى از اربعين حسينى

 بخشى از وصيتنامه شهيد
چه بگويم زبان قادر به گفتن نيســت و دلم از نوشتن عاجز است. من در طول 
زندگى آن قدر شــما را آزردم كه نمى توانم پوزشى بطلبم فقط از خداى بزرگ 
براى شــما اجر و پاداش خواهانم شما امانت داران خوبى بوديد؛ امانت خداى را 
خوب نگهدارى و تربيت كرديد. امروز روزى است كه مى بايد امانت را به صاحب 
امانت باز گردانيد. درود بر تو پدرى كه ابراهيم گونه فرزندت را به قربانگاه عشق 
مى فرســتى و درود بر تو مادرى كه فاطمه گونــه فرزندت را تربيت كرده روانه 

كربلا مى كنى.
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خبر

مدير آموزش و پرورش خواف تأكيد كرد
نياز به تحولى بنيادين در حوزه پرورشى

ســلامى- خبرنگار قدس: نشست هم انديشى معاونان و مربيان پرورشــى مدارس خواف با حضور مدير آموزش و پرورش 
برگزار شد.

حســن اميرى در اين جلســه با قدردانى از فعاليت هاى معاونان و مربيان پرورشــى در پروژه مهر و ايام سوگوارى اباعبداالله 
الحسين(ع) گفت: ما بايد به پرورش همه ابعاد وجودى دانش آموزان بپردازيم و دانش آموزانى باورمند و عقيده مند تربيت كنيم.

وى افزود: هم اكنون در تفكر جامعه و بويژه اوليا به دليل نتيجه گرايى آنان، توجه به مسايل تربيتى كمرنگ شده است و بايد 
با تعامل با اوليا همه ابعاد مورد توجه قرار گيرد.

مدير آموزش و پرورش خواف همچنين با اشاره به سنتى گرايى معاونان و مربيان پرورشى تصريح كرد: با توجه به رشد فناورى، 
دانش آموزان حركت سنتى را نمى پذيرند و ما نياز به تحولى بنيادين در حركت در حوزه پرورشى داريم.

اميرى همچنين با بيان اينكه بايد به دانش آموزان نقش بدهيم و آن ها را براى مشاركت در فعاليت هاى گروهى پرورش دهيم 
تا مدرســه اى بانشاط داشته باشيم، خاطرنشان كرد: مدرسه فضايى براى پرورش يك شهروند خوب و قانونمدار است و بايد 

دموكراسى و قانونمندى در مدرسه تمرين شود.

خبر

رزمايش مشترك امنيتى سپاه و 
ناجا در مشهد

فارس: معاون عمليات سپاه امام رضا(ع) از اجراى 
رزمايش مشترك ســپاه امام رضا(ع) و فرمانده 

انتظامى خراسان رضوى خبر داد.
رســول جبارى با اشاره به برگزارى اين رزمايش 
تحت فرماندهى قرارگاه مشترك ناجا و سپاه در 
مشهد و شمارى از شهرستان هاى استان ، افزود: 
اجــراى اين رزمايش را با هــدف ايجاد و ارتقاى 
هماهنگى لازم در انجام مأموريت هاى محوله بين 
ســپاه و ناجا، انتقال تجربيات بين نسلى، تمرين 
ستون كشى و استقرار در مناطق تجمع، تمرين 
كاربرد تجهيزات در رزم و تمرين دســتگاه هاى 

ارتباطى در لايه هاى مختلف اعلام كرد.

حضور در جبهه را وظيفه خود مى دانست
احمــد صميمى ترك، حضــور در جبهــه را وظيفه خود 
مى دانست كه براى دفاع از انقلاب و كشور انجام مى گرفت.

او از جمله شكارچيان هواپيما در لشكر 5 نصر بود كه در اين 
زمان سمت معاونت گردان پدافند هوايى را برعهده داشت. 
همرزمــش مى گويد: در عمليات كربلاى پنج، 4 تا 5 تانك 
دشمن را از ميان نيروهاى دشمن به غنيمت آورد و اين كار 
شجاعت خاصى مى خواست. در عمليات مسلم بن عقيل او 
با يك قبضه خمپاره اندازه شصت ميلى مترى انجام وظيفه 
مى كرد. نحوه شــليك خمپاره توسط ايشان خيلى جالب و 
شجاعانه بود. با آنكه 17 سال بيشتر نداشت قبضه خمپاره را 
روى زمين مستقر و محكم نمى كرد و با شهامت و شجاعت 
آن را در دست نگه مى داشت و خمپاره ها را شليك مى كرد 
اين كار واقعاً سخت و دشوار بود ديگر اينكه بدون استثنا در 
شــليك هر گلوله به سوى دشمن اين آيه را تلاوت مى كرد 
«و ما رميت اذ رميت و لكّن االله رمى» او از روحيه شــهادت 
طلبى خاصى برخوردار بود و علاقه داشــت كه هميشه در 
خط مقدم قرار داشته باشــد و از سختى ها نمى ترسيد. در 
عمليات كربلاى 5 هنگامى كــه عراقى ها فرار مى كردند و 
تانك ها را جا مى گذاشتند وى با اخلاص و تخصصى كه در 
مورد هدايت تانك به دســت آورده بود تانك ها را به عنوان 
غنيمــت مى آورد. احمد صميمى تــرك در 29 دى 65 در 
عمليات كربلاى 5 در منطقه شــلمچه بر اثر اصابت تركش 
به ناحيه كتف به شــهادت رسيد و پيكر مطهرش در گلزار 

شهداى بيرجند به خاك سپرده شد.
راوى: ابوالفضل درّانى پور همرزم شهيد احمد صميمى ترك



k h o r a s a n e m r o o z @ y a h o o . c o m
عیار

آغاز برداشت انار از باغات انار کاشمر     کوهسرخ- خبرنگار قدس: مدیر جهاد کشاورزی کاشمر اظهار داشت: برداشت انار از سطح 720 هکتار باغات کاشمر آغاز شد.
مهندس سید ابوالقاسم موسوی گفت: پیش بینی می شود از هر هکتار به طور متوسط 28 تن انار برداشت شود.وی تصریح کرد: بیشترین سطح زیرکشت مربوط به ارقام شیشه 

کپ، خزر و اردستانی است که شیشه کپ و خزر جنبه صادراتی دارد و عمدتا  به کشورهای آلمان، کره جنوبی، پاکستان، عراق و روسیه صادر می شود. 
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کارشناسان در گفت وگو با قدس:

برای خرید کالای ایرانی باید فرهنگ سازی کرد
نبض بازار

خبر

چشم سوم

خبر

نجمه موســوی زاده   »حمایت از تولید 
داخلی« موضوعی است که در سال های اخیر 
از سوی مســؤولان در جلسات و سخنرانی ها 
زیاد پرداخته می شود، اما در این میان سؤالاتی 
مطرح اســت؛ آیا واقعاً شــرایط برای حضور 
تولیدکننده ایرانی جهــت رقابت با کالاهای 
مشابه خارجی که بازار کشور را پر کرده اند، از 
سوی مسؤولان فراهم شده است؟ آیا تولیدات 
داخلی توان این را دارند که جایگاهی در میان 
محصولات متنوع و رنگارنگ وارداتی داشــته 

باشند و بتوانند این جایگاه را محکم کنند؟ 
با این حال به نظر می رســد در راستای تقویت 
تولیدات داخلی علاوه بر حمایت مسؤولان نیاز به 
فرهنگسازی برای رغبت مردم به خرید تولیدات 

داخلی امری ضروری محسوب می شود.
 این روزها که نمایشــگاه بین المللی مشهد 
میزبان برگزاری نمایشگاه »خانواده ایرانی، خانه 
ایرانی، تولید ایرانی« است، به بررسی چگونگی 
حمایــت از تولیدات داخلــی و موانع موجود 

پرداخته ایم که در ادامه می خوانید. 

 استفاده از تمامی ابزارها برای ترویج 
خرید کالای ایرانی

رئیس خانه صنعت، معدن و تجارت خراسان 
رضوی با بیان اینکه برای ترویج خرید کالای 
ایرانــی در جامعه بایــد از ابزارهایی همچون 
برگزاری نمایشگاه استفاده کنیم، می افزاید: با 
توجه به اینکه کالاهای قاچاق مشابه تولیدات 
داخلی در بــازار افزایش پیدا کرده و از قیمت 
پایین تری نیز برخوردار هستند، ضرورت دارد 
تا با برگزاری نمایشگاه های مختلف برندهای 

ایرانی را معرفی کنیم.
حسن حســینی با بیان اینکه رقابت تولیدات 
داخلی در شــرایط کنونی کاری بسیار سخت 
است، می گوید: متأسفانه در فرهنگ کشور این 
گونــه جا افتاده که کالاهای با برند خارجی از 
کیفیت بالاتری برخوردارند و این بدبینی سبب 
شده تولیدکننده داخلی با کیفیت بالا مسیر 
سختی را جهت به دست گرفتن بازار طی کند.
وی تصریح می کند: خریدار دو موضوع کیفیت 
و قیمــت را بــرای انتخــاب کالا مدنظر قرار 
می دهــد و با توجه به اینکــه در حال حاضر 
تولیدات داخلی با شرایطی که به آن ها تحمیل 
شــده از جمله سود تســهیلات بالای بانکی، 
تأمین اجتماعی و بیمه، قیمت بالاتری دارند، 

در نتیجه از دور رقابت خارج می شوند.

 دولت برای کاهش هزینه تولید تلاش کند
رئیس خانه صنعت، معدن و تجارت خراسان 
رضوی در ارتباط با راهکارهای تقویت تولیدات 

داخلی خاطر نشــان می کند: امروز نیاز داریم 
تا دولت دوشــادوش تولیدکننده گام بردارد 
و اهرم های تشــویقی و حمایتی خود را برای 
کاهــش هزینه های تولید به کارگیرد تا علاوه 
بر کمک به واحدهای تولیــدی ارزش افزوده 

بیشتری را نیز عاید کشور کند.
در همین حال رئیس کمیســیون سرمایه 
گــذاری اتــاق بازرگانی، صنایــع، معادن 
وکشاورزی خراســان رضوی نیز در ادامه با 
تاکید بر اینکه برای خرید کالای ایرانی نیاز 
به فرهنگ ســازی عمومی داریم، می گوید: 
زمــان زیــادی از صنعتی شــدن کشــور 
نمی گــذرد و هنوز آمادگــی ذهنی خرید 

تولیــدات داخلی برای مصرف کننده ایرانی 
جا نیفتاده اســت، در صورتی که بسیاری از 
کالاهای ملی توان رقابتی بالایی با کالاهای 

مشابه خود دارند.

 اجبار؛ دلیل خرید کالای بی کیفیت 
چینی است

جواد باقــری می افزاید: رکود حاکم بر اقتصاد 
کشور در ســال های اخیر سبب شد تا فاصله 
بین دهک های جامعه بیش از اندازه شود که 
عده کمی جزو طبقه بالا شدند و کالای لوکس 
مصرف می کنند و بیشتر قشر متوسط جامعه 
نیز به قشــر ضعیف تبدیل شده و بالاجبار به 

دلیل نداشتن قدرت خرید، کالاهای بی کیفیت 
چینی را خریداری کنند.

وی با تأکید بر اینکه امروز برای تقویت تولید 
داخلی و ترویج خرید کالای ملی نیاز به حمایت 
دولت داریــم، تصریح می کند: به نظر من اگر 
کاهش نرخ تورم به سرعت اتفاق نمی افتاد، نه 
تنها به اقتصاد خانواده کمک می شد، بلکه دچار 
رکود نیز نمی شدیم و ورشکستگی واحدهای 

تولیدی هم رخ نمی داد.

 ضرورت نوسازی و ارتقای صنایع
رئیس کمیسیون سرمایه گذاری اتاق بازرگانی 
خراسان رضوی، یکی از نیازهای اساسی کاهش 
هزینه تولید را نوسازی و ارتقای صنایع عنوان 
می کنــد و می گوید: تا زمانــی که تولید را به 
عنوان یک فرآیند مولد باور نکنیم، نمی توانیم 
با مالیات بــر ارزش افزوده ای که وجود دارد با 

کالاهای خارجی رقابت کنیم.

 خرید کالای ملی با کارت اعتباری
وی در خصوص چگونگی حمایت از تولیدات 
داخلی اظهار می دارد: دولت طرحی را با عنوان 
ارایه خرید کالای ملی با کارت اعتباری اجرایی 
کرد کــه به نظر من ایده خوبی اســت و اگر 
اقداماتی همچون کاهش نرخ تسهیلات بانکی 
و همچنین بیدار کردن حــس غرور ملی در 
مردم شکل بگیرد، قطعاً رغبت بیشتری نسبت 

به خرید تولید داخلی صورت خواهد گرفت.

یک مسؤول در گفت و گو با قدس:
ترکمنستان رغبتی به بازگشایی بازارچه 

مرزی پرسه سو ندارد
بجنورد- خبرنگار قدس: رئیس ســازمان صنعت، معدن و 
تجارت خراسان شمالی گفت: ترکمنستان رغبتی به بازگشایی و 

فعالیت بازارچه مرزی پرسه سو ندارد.
یحیی نیکــدل در گفت و گو بــا خبرنگار ما اظهار داشــت: 
پیگیری های زیادی از جانب این استان انجام شده و در سطح 
کشور نیز دراین زمینه تلاش های زیادی صورت گرفته است، اما 

تا کنون به نتیجه دلخواه نرسیده ایم. 
وی افزود: در نشست های مختلفی که با رایزن جمهوری اسلامی 
ایران در کشــور ترکمنستان داشته ایم، موضوع بازگشایی این 
بازارچه مطرح شده وعلاوه بر آن پیگیری هایی از سوی سفیر 
ایران در ترکمنســتان و سفیر ترکمنستان در ایران انجام شده 
است، اما تاکنون رغبت برای بازگشایی بازارچه پرسه سو یکطرفه 
بوده است. وی با بیان اینکه بازگشایی بازارچه مرزی پرسه سو 
باید از طریق دیپلماســی و توسط وزارت امور خارجه به نتیجه 
برسد، تصریح کرد: کشور ترکمنستان علت عدم رغبت و تمایل 
خود نسبت به بازگشایی بازارچه پرسه سو را نبود رونق در سایر 
بازارچه های مــرزی خود با ایران عنوان کرده اســت.مدیرکل 
صنعت، معدن و تجارت خراسان شمالی گفت: ترکمنستان فعلًا 

تمایلی برای ایجاد بازارچه مرزی جدید درمرز ایران ندارد.

پسته ارگانیك »مه ولات« در راه اروپا

مه ولات- خبرنگارقدس: مدیر جهاد کشــاورزی مه ولات 
گفت: تولید محصول ارگانیک پسته مي تواند در بهبود وضعیت 
صادرات این محصول و همچنین کاهش هزینه هاي تولید همراه 

با کاهش آلودگي هاي زیست محیطي نقش بسزایي ایفا کند.
وی افزود: در همین خصوص اولین محصول ارگانیک پســته 
مه ولات در سطح 120 هکتار در روستاي میاندهي  تحت نظارت 
 bcs شرکت بازرسي پارس گواه گستر نماینده انحصاري شرکت
آلمان در ایران تولید و موفق به دریافت برند محصول ارگانیک 
شده است که میزان 50 تن از محصول تولیدي باغات مذکور به 

کشور آلمان صادر می شود.

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت 
خراسان رضوی تشریح کرد

برنامه های اجرایی حوزه نظارت و بازرسی 
در راستای اقتصاد مقاومتی

قدس: رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت خراسان رضوی، 
برنامه های اجرایی حوزه نظارت و بازرســی در اجرای بند 23 

سیاست های کلی اقتصاد مقاومتی را تشریح کرد.
راضیه علیرضایی اظهارداشت: در بند 23 سیاست های کلی 
اقتصاد مقاومتی ابلاغی از ســوی رهبر معظم انقلاب، چهار 
بخش شفاف سازی، روان ســازی نظام توزیع، قیمت گذاری 
و روزآمدســازی شــیوه های نظارت بر بازار مورد تأکید قرار 

گرفته است.
وی افزود: در این راستا، پنج برنامه اجرایی کلی در حوزه نظارت 
و بازرسی این سازمان از جمله مردمی شدن نظارت ها با محوریت 
انجمن های حمایت از حقوق مصرف کنندگان، استاندارد سازی 
نحوه اخذ و رسیدگی به شــکایات اقتصادی، استاندارد سازی 
بازرســی ها، روان و شفاف ســازی نظام توزیع و نظر سنجی و 
شاخص های ارزیابی قابل اندازه گیری افزایش رضایت عمومی 

تدوین و به مرحله اجرا گذاشته شده است.

نمایشگاه های کالای ایرانی 
محلی برای افزایش اعتماد مردم 

رضا طلبی: یکی از شرط های لازم و کافی برای رسیدن به رشد 
اقتصادی پایدار در هر منطقه جغرافیایی، تحقق اولویت خرید و 
مصرف کالای بومی و ملی بر نمونه های مشابه خارجی و رسیدن 
به این بینش مشترک است که به نظر می رسد خرید تولیدات 
داخلی باعث ایجاد ارزش مستقیم بر آن جامعه در مواردی نظیر 

اشتغال زایی خواهد شد. 
در این میان به اعتقاد نگارنده یکی از رویه هایی که از محل آن 
آسیب های زیادی به استان طی دهه اخیر وارد شده، ورود بیش 
از حد کالاهای خارجی به اســتان است که روز به روز رکود در 
بخش صنعت اســتان را متورم تر کرده و تعطیلی کارخانه های 
بزرگ را نتیجه داده اســت که به صورت مســتقیم بر بیکاری 
کارگران و جوانان اســتان و بر پدید آمدن مشکلات متعدد در 

حوزه های مختلف تأثیر گذاشته است.
اگرچه متأسفانه تبلیغات منفی و قضاوت های اشتباه باعث شده 
اســت کالاهای با کیفیت ایرانی و قابل رقابت با انواع کالاهای 
خارجی، از میدان خرید و توجه رانده شوند از این رو تفکر ایجاد 
نمایشگاه هایی با محتوای خانه ایرانی، کالای ایرانی می تواند با 
تشویق مردم به حضور در آن ها و آشنایی بیشتر با کالاهای ایرانی 

تأثیرات ارزنده ای بر رشد اقتصادی استان داشته باشد.
این در حالی اســت که صنعت خراسان در شرایط کنونی قادر 
به تولید بسیاری از کالاهای مشابه نمونه خارجی است که اگر 
با پشــتوانه خرید مردم استان حمایت شــوند، علاوه بر تداوم 
اشتغال برای کارکنان فعلی شان به صورت مستقیم، فرصت های 
درآمدزایی دیگری را نیز به صورت غیر مســتقیم برای جامعه 

استان به ارمغان خواهد آورد.
به اعتقاد نگارنده دلیل اینکه استان خراسان رضوی در شرایط 
کنونی در رتبه های بالای بیکاری کشور قرار دارد، نشأت گرفته 
از سیاست های اجرایی کشور نیست، بلکه قسمتی از آن به الگوی 
مصرف و در نظر گرفتن هنجارهای خرید توسط مردم استان بر 

می گردد.
بهر حال شرایط به گونه ای شکل یافته است که تولید کننده 
بومی تمایل و انگیزه ای به فعالیت و تولید ندارد و مصرف کننده 
بومی نیز از کالای ایرانی مفهوم مثبتی در ذهنش ایجاد نشده 
است و دیوار بی اعتمادی نسبت به یکدیگر، کشیده شده است 
که به نظر می رسد رفع این مهم تفکر و اعمال سیاستی اساسی 

از سوی مسؤولان را طلب می کند. 

استاندار تصریح کرد
ضرورت توجه ویژه برای سرمایه گذاری 

درخراسان جنوبی 
قدس:  خبرنگار  بیرجند- 
استاندارخراسان جنوبی با بیان 
اینکه در حوزه زیرســاخت ها 
آماده کمک به سرمایه گذاران 
هستیم، گفت: سرمایه گذاری 
در مناطقی همچون خراسان 
جنوبی مستلزم توجه ویژه ای 
است.سید علی اکبر پرویزی در دیدار معاون وزیر صنعت، معدن 
و تجارت و مدیر عامل شرکت شهرک های صنعتی با بیان اینکه 
سرمایه گذاران باید رغبت حضور در مناطقی همچون خراسان 
جنوبی را داشــته باشند، اظهار داشــت: در حوزه زیرساخت ها 
آماده کمک به سرمایه گذاران هستیم.معاون وزیر صنعت، معدن 
و تجارت و مدیرعامل شــرکت شهرک های صنعتی نیز در این 
دیدار، با بیان اینکه امنیت در گرو اشــتغال و توسعه اقتصادی 
در هر منطقه اســت، گفت: دولت یازدهم تلاش های بسیاری 
در زمینه رونق اقتصادی و توســعه فضای کسب و کار به انجام 

رسانده است.
یزدانی، با بیان اینکه به نقاط مرزی و محروم باید توجه ویژه ای 
صورت گیرد، یادآورشد: توجه به این مناطق از حیث اقتصادی و 
ایجاد اشتغال موجب تثبیت جمعیت و در نهایت حفظ و تقویت 

امنیت استان و کشور خواهد شد.
وی توسعه صنعت پوشــاک در کشور را مورد تأکید قرار داد و 
افزود: این امر می تواند در اســتان خراسان جنوبی نیز به عنوان 
یکی از پایه های مهم صنعتی و توسعه اقتصادی مورد توجه قرار 
گیرد.وی توسعه آموزش های عمومی و تخصصی در زمینه های 
اشتغال های خرد و خانگی را مورد تأکید قرار داد و افزود: می توان 
با توسعه این آموزش ها با ایجاد اشتغال های خرد و خانگی بخش 

اعظمی از معضل اشتغال در استان ها را برطرف ساخت.

انتقاد فرماندارو امام جمعه گناباد 
از میزان اعتبارات ماده 180

گناباد/خبرنگارقدس: فرماندار گناباد گفت: میزان اعتبارات 
ماده 180 در نظر گرفته شــده برای این شهرستان جوابگوی 
نیاز و رفع مشکلات نیست، لذا باید با توجه مسؤولان مربوطه 

افزایش یابد.
محمدعلی نبی پور در نشست کمیته برنامه ریزی گناباد افزود: 
34 میلیارد و 600 میلیون ریال اعتبار در قالب 50 ســرفصل 
از محل ماده 180 برای این شهرســتان در سال جاری در نظر 
گرفته شده اســت که این میزان 5/1 درصد مجموع اعتبارات 

استان خراسان رضوی را تشکیل می دهد.
وی با اشاره به اینکه اعتبارات فوق براساس شاخص های تعریف 
شده و براساس سرشماری و معیارهای آماری سال 1390 است، 
گفت: به رغم مسایل و مشکلات مختلف گناباد از جمله از نظر 
خشکسالی و معضل ریزگردهای سال های گذشته، طرح های 
ناتمام و غیره حداقل اعتبارات اســتان برای این شهرستان در 

نظر گرفته شده است.
وی تصریح کرد: اعتبارهای ماده 180 شهرســتان گناباد باید 
حداقل به ســه الی 6 درصد مجموع اعتبارهای استان خراسان 

رضوی و یا حداقل به بیش از 80 میلیارد ریال افزایش یابد.
 حجت الاسلام حسن صادقی نسب،امام جمعه گناباد  بیکاری، 
تعطیلــی تعدادی از واحدهای صنعتــی و افزایش مهاجرت 
معکوس را از جمله مسایل و مشکلات این شهرستان برشمرد 
و گفت: جمعیت مناطق روستایی گناباد بشدت کاهش یافته و 
در برخی از روستاها تنها تعداد کمی افراد مسن باقی مانده اند و 
سایر جمعیت جوان و جویای کار به دیگر نقاط کشور و استان 

خراسان رضوی مهاجرت کردند.

رئیس مجمع نمایندگان خراسان رضوی خبر داد 
اختصاص 100 میلیارد ریال 

برای اجرای طرح راه آهن خوشاب - سبزوار

سبزوار - خبرنگار قدس: معاون عمرانی استانداری خراسان 
رضوی گفت: 800 روستای بالای 20 خانوار با صرف اعتبار پنج 
هزار و 200 میلیارد ریال تا پایان سال آینده گازرسانی می شوند.
محمد مقدوری که در روستای شــم آباد شهرستان خوشاب 
ســخن می گفت با بیان اینکه امسال نیز عملیات اجرایی طرح 
گازرسانی به 714 روستای بالای 20 خانوار در این استان آغاز 
شده است، افزود: هم اینک 67 درصد روستاهای خراسان رضوی 
از مزایای شبکه گازرســانی بهره مند هستند و با بهره برداری 
بخشی از طرح در حال اجرا میزان بهره مندی روستاهای استان 

از خدمات شبکه گازرسانی به 83 درصد می رسد.
علی سبحانی فر،  نماینده مردم سبزوار در مجلس اظهار داشت:  
اگر مشــکل تأمین آب در این منطقه حل نشود در آینده 80 

درصد روستاها خالی از سکنه می شوند.
وی گفت: با اجرای طرح های اقتصاد مقاومتی در روستاها زمینه 
برای اشــتغال پایدار فراهم می شود.حسین مقصودی تغییر و 
ساماندهی قوانین شــوراهای اسلامی شهر و روستا را از جمله 
مواردی عنوان کرد که در دستور کار مجلس قرار دارد.سبحانی فر 
همچنین از اختصاص یکصد میلیارد ریال برای اجرای طرح راه 

آهن خوشاب - سبزوار از محل منابع ملی اعتباری خبر داد. 

قیمت در سطح شهرنرخ طلا و سکه

)تومان(
110/510

1/096/500
1/092/000

554/000
291/000

هر گرم طلای 18 عیار
سکه تمام طرح جدید
سکه تمام طرح قدیم

نیم سکه
ربع سکه

صالح آبــاد - خبرنــگار قدس  اجــرای طرح 
»دهستان آباد « با همکاری سپاه امام رضا )ع( و ادارات و 

نهادهای صالح آباد در این بخش آغاز شد .
مسؤول واحد محرومیت زدایی سپاه امام رضا)ع( گفت: 
براســاس اوامر رهبر معظم انقلاب به ســپاه پاسداران 
انقلاب اسلامی مبنی بر ورود به بحث محرومیت زدایی 
در مناطق محروم کشور، سازمان بسیج مستضعفان سپاه، 
»طرح دهســتان آباد« را درسطح یکصد دهستان محروم 

کشور طرح ریزی کرده است.
سرهنگ مودی افزود: این طرح در پنج دهستان دراستان 

خراســان رضوی اجرا خواهد شــد که یکــی از آن ها 
»دهستان جنت آباد« واقع در بخش صالح آباد است. 

وی تصریح کرد: طرح دهســتان آبــاد در چهار محور 
اشتغالزایی، زیرساخت های فرهنگی و بهداشت و درمان 
اجرا خواهد شد.بخشــدار صالح آبــاد هم در خصوص 
دهســتان محروم جنت آباد در بخش صالح آباد گفت: 
پیش تــر در جلســه ای با دهیاران و مســؤولان ادارات 
صالح آباد مشکلات و برنامه های رفع محرومیت در این 
دهستان بررسی و فهرست برداری شده و آمادگی کامل 

برای هرگونه همکاری داریم .

خبر

مهدی توحیدی  رئیس دانشگاه فردوسی 
مشهد با اشاره به اینکه صنعتگران باید کمک 
کنند تا دانشگاه از دولت فاصله بگیرد، گفت: 
هر چه قدر وابســتگی ما به دولت ها کاهش 
یابــد، به همان میزان خواهیم توانســت به 

پیشرفت دست یابیم.
به گزارش خبرنگارما محمد کافی در نشست 
تعامل صنعت و دانشگاه با محوریت باشگاه 
فرانگران نوین که در دانشــگاه فردوســی 
مشهد برگزار شــد، افزود: امروز دانشگاه ها 
را به نســل های مختلف تقسیم کرده اند؛ در 
دانشگاه های نســل یک به تربیت دانشجو 
می پرداختند و دانشگاه های نسل دوم در کنار 
تربیت دانشــجو، تولید علم و کار آفرینی را 
مورد توجه قرار می دهند و دانشگاه های نسل 
سوم نیز موظف هستند که علم و دانایی را به 

ثروت تبدیل کنند.
وی با اشاره به اینکه دانشگاه فردوسی مشهد 
در حال حاضر بیش از 100 شــرکت دانش 
بنیان فعال دارد، ادامه داد: امروزه ســخن از 
دانشــگاه های نســل چهارم که در خدمت 
بشریت هستند، بیان می شود. این دانشگاه ها 
براساس میزان تأثیرگذاری بر جامعه درجه 
بندی می شوند و شعار این دانشگاه ها، »علم 

برای بشریت« است.
وی تصریــح کرد: این دانشــگاه براســاس 
رتبه بندی های علمی در جایگاه ســوم و در 
برخی رتبه بندی ها در جایگاه دوم کشوری 

است و چشــم انداز ما این است که به رتبه 
دوم برســیم. همچنین در رتبه بندی های 
بین المللــی برنامه ریــزی ما این اســت که 
تا ســال 1400 به کمتر از 500 برســیم و 
این در حالی اســت که در حال حاضر جزو 
800دانشگاه برتر جهان هستیم.کافی ضمن 
اشاره به اینکه دانشگاه فردوسی دانشگاهی 
بسیار پویا و فعال در سطح کشور است، ادامه 
داد: در حوزه پژوهشی 820 استاد مشغول به 
تدریس در این دانشگاه هستند که اکثر آنان 
جزو نخبگان محسوب می شوند و چهار نفر از 
وزرای کابینه فعلی در این دانشگاه تحصیل 
کرده اند و بسیاری از فرهیختگان ادب و هنر 
ما نیز یا در این دانشگاه تحصیل کردند و یا 

تدریس کرده و می کنند.وی با تأکید بر اینکه 
این دانشگاه میراث گرانبهای خراسان بزرگ 
اســت، گفت: این دانشگاه داعیه این را دارد 
که باید همچنان پرچمدار علم در این منطقه 
باشد و برای این ادعا بشدت نیازمند مساعدت 

صنعتگران وکارآفرینان هستیم.
وی بــه نبود ارتباط مناســب بین صنعت و 
دانشگاه اشاره و تأکید کرد: امروز روزی است 
که توان ها و ظرفیت ها باید با هم جمع شوند 

تا دانشگاه بیش از این مثمرثمر باشد.

 جامعه پویا نیازمند دانشگاه پویاست
کافی با بیــان اینکه جامعــه پویا نیازمند 
دانشــگاه پویاســت، خاطرنشــان کــرد: 

دانشــگاه نیاز دارد که صنعت مسایل خود 
را به دانشــگاه بســپارد، چرا که دانشگاه 
ظرفیت های خوبی دارد، به این شــرط که 
به دانشگاه اعتماد شود، بنابراین صنعت و 

دانشگاه باید کنار هم به بالندگی برسند.
وی به نقش دانشگاه در توسعه کشور اشاره 
کرد و گفت: بسیاری از اساتید ما در دانشگاه، 
50 ســال آینده را پیش بینی می کنند و به 
این می اندیشند که در آینده نه چندان دور 
صنعت و خدمات دگرگون خواهد شد و چه 
بسا در چند ســال آینده حتی کارخانه های 
موجود به این شکل نباشــند و برای اینکه 
بتوانیم در آینده نیز حرفی برای گفتن داشته 

باشیم، باید دانشگاهی پیشرو داشته باشیم.
رئیس دانشگاه فردوسی مشهد همچنین در 
بخشی دیگر از سخنان خود ادامه داد: چنانچه 
به دانشگاه های مادر و دانشگاه هایی که علوم 
بنیادین را تدریس می کنند، توجه نکنیم، هیچ 
گاه شاهد پیشرفت دیگر رشته ها نخواهیم بود.

 پیشرفت کشور در گرو رشد 
شرکت های دانش بنیان 

در ادامه عباس عباس زادگان، رئیس هیأت 
مدیره باشــگاه فرانگران نوین بیان داشــت: 
دانشــگاه ها نیروی کار آماده را برای صنعت 
تربیت می کنند و دولت هــا به ایجاد ثروت 
و قدرت که پایه آن ها را دانشــگاه ها فراهم 

می کنند، می پردازند.

رئیس دانشگاه فردوسی مشهد:

صنعت مسایل خود را به دانشگاه بسپارد

 قاچاق، تولیدات داخلی را از دور رقابت خارج کرد
عضو هیأت رئیســه انجمن مدیران صنایع خراســان نیز با بیان اینکه قاچاق کالا 
جلوی رقابت پذیری کالاهای داخلی را گرفته است، می گوید: رقابت کالای ایرانی 
با خارجی زمانی معنا پیدا می کند که قیمت و کیفیت همتراز با یکدیگر باشند و 
متأسفانه از آنجا که امروز بازار قاچاق در کشور داغ شده و این کالاها بدون گمرک 
و عوارض روانه بازار می شــوند، بنابراین تولیدکننده داخلی دیگر نمی تواند در دور 

رقابت باقی بماند.
فرامرز مرادی یادآور می شود: باید توجه داشت اگر امروز کشورهایی همچون کره و 
ژاپن در تولید کالا از نظر کیفی حرف اول را می زنند بتدریج و با حمایت های دولتی 
این اتفاق برای آن ها افتاده، به طوری که امروز مردم در ژاپن تا زمانی که محصولات 

داخلیشان وجود دارد به دنبال کالای خارجی نمی روند.

آغاز اجرای  طرح »دهستان آباد « با همکاری سپاه امام رضا)ع( در صالح آباد 



رئيس اداره عمران شهرى خراسان شمالى:
استقبال از تسهيلات بافت فرسوده 

ضعيف است
بجنورد- خبرنگار قدس: رئيس اداره عمران و بهســازى 
شهرى خراسان شمالى گفت: استقبال از دريافت تسهيلات 

نوسازى و احياى بافت فرسوده ضعيف است. 
على همتى در گفت و گو با خبرنگار ما اظهار داشت: سهم 
استان از دريافت اين اعتبارات تسهيلاتى، كمك به نوسازى 
900 واحد مسكونى توسط بانك مسكن است، اما تا كنون 

كمتر از 300 نفر متقاضى به اين بانك معرفى شده است. 
وى افزود: البته قرار اســت بانك سپه نيز به عنوان بانك عامل 
به روند نوســازى بافت فرسوده شــهرى كمك كند، اما تاكنون 

استقبال از دريافت اين تسهيلات در استان ضعيف بوده است. 
وى علت استقبال نكردن از اين كمك هاى تسهيلاتى را نداشتن 
اطمينان از پرداخت ســهم دولت عنوان كــرد و گفت: اكنون 
بانك هــا با نرخ مصوب 18 درصد بــا متقاضيان قرار داد منعقد 

مى كنند، اما دولت قرار است هشت درصد از سود را بپردازد. 
وى با بيان اينكه بر اين اســاس تســهيلات نوسازى بافت 
فرسوده با نرخ 10 درصد در اختيار متقاضى قرار مى گيرد، 
افزود: دولت هنوز خاطــر متقاضيان را از تأمين اين ميزان 
اعتبار آســوده نكرده اســت و مردم اطمينانى از اينكه اين 

تسهيلات با نرخ 10 درصد برايشان محاسبه شود، ندارند. 
رئيس اداره عمران و بهسازى شهرى خراسان شمالى گفت: 
يكى ديگر از علت هاى نبود اســتقبال در اين زمينه، پايين 
بودن سطح درآمد مردم است و مردم به لحاظ مالى توانايى 

مناسبى براى دريافت تسهيلات ندارند.  
همتى اظهار داشت: سقف تسهيلات نوسازى بافت فرسوده 
در بجنورد 40 ميليون تومان و در ساير شهرهاى استان 30 

ميليون تومان است.

گاودارى هاى بجنورد با 10 درصد ظرفيت 
فعاليت مى كنند

تسنيم: مديرعامل شركت تعاونى گاوداران بجنورد گفت: 
گاودارى هاى شهرســتان بجنورد تا چندى قبل نزديك به 
300 رأس دام نگهدارى مى كردند، اما اكنون به دليل شرايط 

سخت اقتصادى با 30 رأس دام فعال هستند.
حســينعلى حصارى افزود: در سال هاى اخير طرحى براى 
حمايت از گاو داران و خريد شير از آن ها در نظر گرفته شد 
كه قرار بود طبق اين طرح شير به نرخ مصوب هر كيلوگرم 

يكهــزار و 400 تومان از گاوداران خريدارى شــود، اما اين 
اتفاق نيفتاد و در حال حاضر گاوداران متحمل ضرر هستند.

حصارى با اشاره به اينكه در حال حاضر روزانه حدود 240 تن 
شير در استان توليد مى شود، گفت: ميزان توليد شير در استان 
بيش از ميزان كنونى اســت، اما به دليل كاهش قيمت شير و 

به صرفه نبودن گاوداران تمايل به اشتغال در اين حوزه ندارند.
وى اظهار داشت: ماهانه نزديك به 160 تن از شير توليدى 
خراسان شــمالى به اســتان هاى همجوار باقيمت 950 تا 

1000 تومان صادر مى شود.
حصارى با اشــاره به اينكه باوجود افزايــش روزبه روز مواد 
لبنى، قيمت شير طى پنج سال گذشته تغييرى نكرده است، 
گفت: حتى در مناطق محروم شــير توليدى را از دامداران 

به قيمت هاى پايين تراز 1000 تومان خريدارى مى كنند.
مديرعامل شركت ســهامى گاوداران بجنورد افزود: كارخانه هاى 
لبنى در اســتان نيز بــه دليل بى پولى با كمتريــن ظرفيت كار 
مى كنند و براى ايجاد اشتغال و كمك به رونق اقتصادى هم براى 
استان و هم براى حمايت از گاوداران نياز به كمك مسؤولان دارند.

يك ميليون دام عشاير خراسان شمالى 
مايه كوبى شدند

بجنورد- خبرنگار قدس: رئيس اداره بهداشت و مديريت 
بيمارى هاى دامى دام پزشكى خراسان شمالى گفت: در نيمه 
نخســت سال جارى يك ميليون و 192 هزار نوبت سر دام 
عشــاير اين اســتان عليه بيمارى هاى اختصاصى دام و نيز 

بيمارى هاى زئونوز مايه كوبى شدند.
حسن قاســمى فرد اين بيمارى ها را شامل آبله، شاربن، تب 
برفكى، بروســلوز، هارى و طاعون نشــخواركنندگان كوچك 
برشــمرد و افزود: با اين حجم عمليات، افزايش 25 درصدى 
پوشش ايمنى دام هاى عشــاير را نسبت به مدت مشابه سال 
گذشته شاهد هســتيم و نتيجه آن هم كاهش قابل ملاحظه 
كانون هاى بيمارى در جمعيت دام عشايرى استان بوده است.

وى شمار دام سبك عشاير استان در حال حاضر را افزون بر 
372 هزار رأس دانست و تصريح كرد: عشاير 18 درصد دام 

سبك اين استان را در اختيار دارند.

پرداخت 67 درصد مطالبات گندمكاران 
خراسان شمالى

بجنورد- خبرنگار قدس: رئيس سازمان جهاد كشاورزى 
خراسان شمالى گفت: 217 ميليارد تومان معادل 67 درصد 

مطالبات گندمكاران استان پرداخت شد.
عبداالله يوسفى گفت: 106 ميليارد تومان معادل 33 درصد باقى 
مانده مطالبات گندمكاران خراسان شمالى نيز طبق وعده وزارت 
جهاد كشاورزى و رئيس سازمان برنامه و بودجه بزودى پرداخت 
خواهد شــد. وى با اشــاره به خريدارى 255 هزار تن گندم از 
كشــاورزان استان افزود: در سال جارى توليد و خريد گندم در 
خراسان شمالى 83 درصد نسبت به سال گذشته بيشتر بود كه 

در تاريخ كشاورزى اين استان يك ركورد محسوب مى شود.

پير غلام جاجرمى امام حسين(ع) دار فانى را وداع گفت        جاجرم- خبرنگار قدس: صبح ديروز پير غلام امام حسين (ع) حاج سيد ابراهيم اسلامى به دليل بيمارى قلبى 
در بيمارستان امام رضا (ع) مشهد به ديار باقى شتافت. مرحوم سيدابراهيم اسلامى يكى از قديمى ترين مداحان و پير غلامان شهرستان جاجرم بود كه 68 سال وظيفه مديريت عزادارى 

تاسوعا و عاشوراى حسينى را در حسينيه بزرگ جاجرم عهده دار بود. مراسم تشييع اين خادم اهل بيت(ع) امروز پنجشنبه از محل حسينيه بزرگ جاجرم انجام خواهد شد. 

در شوراى آموزش پرورش خراسان شمالى عنوان شد

گلايه از وضعيت نامناسب فضاى ادارى آموزش و پرورش
اســتاندار  بجنورد- خبرنــگار قدس  
خراســان شمالى گفت: بســترها براى ورود 
بخش خصوصى به ايجاد فروشگاه هاى عرضه 

فرهنگى فراهم شود. 
محمدرضا صالحى در نشست شوراى آموزش 
و پرورش خراسان شمالى اظهار داشت: براى 
كمك بــه منابع مالى آموزش و پرورش، بايد 
فضايى فراهم شــود تا با كمك فرماندارى ها 
بخــش خصوصى براى ســرمايه گــذارى و 
اندازى فروشــگاه هاى عرضه محصولات  راه 

فرهنگى وارد عرصه شود. 
وى درباره درخواست آموزش و پرورش استان 
براى واگذارى ساختمان در حال احداث اداره 
كل امور اقتصادى و دارايى به آن نهاد گفت: 
در صورت اعلام موافقت كتبى وزارت آموزش 
و پــرورش براى تأمين اعتبار مــورد نياز به 
منظور تكميل ساختمان مزبور، پيگيرى هاى 
لازم براى طى مراحــل ادارى براى واگذارى 

ساختمان انجام مى شود.
استاندار خراســان شمالى درباره مطالبه هاى 
مطرح شــده توسط ســپاه براى اعزام دانش 
آموزان بــه اردوهاى راهيان نــور گفت: اين 
اردوها براى آشنا ساختن نسل جديد و دانش 
آمــوزان با ارزش هاى دفــاع مقدس ضرورى 
اســت و از اين رو فرماندارى ها بايد به تأمين 
نيازمندى هاى برگــزارى اين برنامه فرهنگى 
همچون تأمين خودروى سبك توجه داشته 

باشند.
صالحى خاطرنشــان كرد: پيگير هســتيم تا 
بخشــى از هزينه هاى اعزام دانش آموزان بى 

بضاعت را تأمين كنيم.

 وضعيت نامناسب فضاى ادارى
مديركل آموزش وپرورش خراسان شمالى نيز 
در اين نشســت با بيان اينكه وضعيت فضاى 
ادارى در اين اداره كل مناسب نيست، گفت: 
اكنون معاونت هاى مختلف اين اداره در چند 

ساختمان مستقر هستند. 
براتعلــى حاتمى اظهــار داشــت: اداره كل 
آموزش وپرورش اســتان پس از تأسيس، در 
محل آموزش وپرورش بجنورد مستقر شد و 
البته به علت كمبود فضاى ادارى، آموزش و 
پرورش استان در چند فضاى استيجارى و در 

مكان هاى مختلف مستقر شده است. 
وى افــزود: براى صرفه جويــى در هزينه ها، 
سه معاونت به يكى از بناهاى قديمى منتقل 

شــدند و اكنون وضعيت ادارى ما نامناسب 
است. 

حاتمى به اقدامات انجام شده براى ساختمان 
ادارى آموزش و پرورش اســتان اشــاره كرد 
و گفت: تقاضاى ما اين اســت كه ساختمان 
ناتمامى كــه بــراى انتقــال اداره كل امور 
اقتصادى و دارايى در حال ســاخت است، به 

آموزش و پرورش واگذار شود.
وى افزود: وزارت آموزش وپرورش اعلام كرده 
اســت كه در صورت واگذارى اين ساختمان 
ناتمام، هزينه هاى تكميل آن را از محل منابع 

ملى تقبل مى كند. 
مديركل آموزش وپرورش خراســان شمالى 
گفت: البته از آموزش  و پرورش درخواســت 
شده است تا در قبال اين ساختمان، ملكى را 
واگذار كند كه اميد مى رود براى طى مراحل 

ادارى مساعدت هاى لازم انجام شود. 

  اعزام دانش آموزان به اردوهاى راهيان نور
معاون هماهنگ كننده ســپاه جوادالائمه(ع) 
خـــراسان شــــمالى نيز در اين نشست از 
برنامه ريزى بــــراى اعــزام 28 هزار و 368 
دانش آموز اســتان به اردوهــاى راهيان نور 

از ســال 92 تا كنون خبرداد و گفت: ســهم 
امســال، اعزام بيش از 10 هزار دانش آموز به 
اين اردوهاست و تاكنون يك هزارو 200 نفر از 
دانش آموزان شهرستان هاى بجنورد، شيروان 

اردوهاى  بــه  اســفراين  و 
راهيان نور اعزام شده اند. 

ســرهنگ ابوالقاسم چمن 
ايــن  دربــاره مشــكلات 
اظهار داشــت: در  اعزام ها 
امكانات  از  برخــى  تأمين 
و نيازمندى هــا خواســتار 
توجه استاندارى هستيم تا 
اين  بتوانيم مأموريت ها در 
برنامه فرهنگــى را بخوبى 

انجام دهيم. 
وى تصريح كرد: در تأمين 
خودروى سبك و سوخت 
لازم براى اين خودروها با 

محدوديت روبه رو بوده  و دراين باره نياز به 
همراهى دستگاه هاى اجرايى هستيم. 

چمن خاطرنشان كرد: كمك به تأمين هزينه هاى 
لازم به منظور تهيه بســته هاى فرهنگى، كمك 
بــه اعزام تيم هاى پزشــكى و روحانيان از ديگر 

مطالبه ها براى اعــزام دانش آموزان به اردوهاى 
راهيان نور است. 

به گفتــه معــاون هماهنگ كننده ســپاه 
جوادالائمه(ع) خراســان شمالى در اردوهاى 
پنج روزه راهيان نور زائران 
از مناطــق عملياتى دفاع 
مقدس در دهلاويه، هويزه، 
ارونــد و شــلمچه بازديد 

مى كنند. 
عبــاس ســعيدى، معاون 
آموزش  متوسطه  آموزش 
شمالى  خراسان  وپرورش 
نيز در اين نشست خواستار 
مبلــغ شــهريه  تعييــن 
متقاضى  آزاد  داوطلبــان 
ترميم سوابق تحصيلى شد 
و گفت: تعيين اين رقم نياز 
به موافقت شوراى آموزش 

وپرورش دارد. 
گفتنى اســت در اين نشست ميزان شهريه 
ثابت بــراى ترميم ســوابق تحصيلى دانش 
آموزان 15 هزار تومان و ميزان شــهريه براى 

هر ماده درسى 10 هزار تومان تعيين شد.
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شـهرسـتانها

معاون استاندار تاكيد كرد
استفاده  از ظرفيت تشكل هاى مردمى 

براى مبارزه با مواد مخدر 
بجنورد- خبرنــگار قدس: معاون سياســى، امنيتى و 
اجتماعى استاندارى خراسان شمالى بر استفاده از سمن ها 
و تشكل هاى مردمى براى مبارزه با مواد مخدر و پيشگيرى 

از اعتياد تأكيد كرد.
محمد تقى ايرانى در جلسه كميته توسعه مشاركت هاى مردمى 
و سازمان هاى مردم نهاد شوراى هماهنگى مبارزه با مواد مخدر 
با اشــاره به كاهش سن اعتياد و افزايش اين آسيب اجتماعى در 
جامعه تصريح كرد: دستگاه ها و ادارات عضو شوراى مبارزه با مواد 
مخدر بايد توجه و جديت بيشترى نسبت به شركت در جلسات و 

پيگيرى مصوبات اين شورا و كميته هاى آن داشته باشند.
وى پايبنــدى به اصول اخلاقى را در هــر اقدامى كه در حوزه 
مبارزه با مواد مخدر و پيشگيرى و درمان اعتياد انجام مى گيرد، 
مورد تأكيد قرار داد و افزود: كمپ ها و اردوگاه هاى ترك اعتياد، 
اقدامات تأمين اشتغال براى بهبود يافتگان، اقدامات پيشگيرانه 
از اعتياد و هر اقــدام ديگرى كه در حوزه مبارزه با مواد مخدر 
و پيشــگيرى درمان اعتياد انجام مى شــود، بايد با پايبندى به 
اصول اخلاقى انجام شــود و همه دستگاه هاى حوزه فرهنگى و 

اجتماعى بايد خود را در اين راه مسؤول بدانند.

دادستان بجنورد خبر داد
دستگيرى كلاهبردار مدعى ارتباط         

با ائمه(ع)
بجنــورد- خبرنگار قدس: دادســتان عمومى و انقلاب 
بجنورد از دستگيرى كلاهبردار مدعى ارتباط با ائمه (ع) در 

اين شهرستان خبر داد.
مسلم محمد ياران با بيان اينكه اخيراً خانمى در منطقه ملكش 
شهر بجنورد با ادعاى دروغين ارتباط با ائمه(ع) از احساسات 
مذهبى مردم سوء استفاده مى كرد، گفت: اين فرد با همكارى 

همسر و برخى از دوستان خود، مدعى شفاى بيماران بود.
وى افزود: روز گذشــته، بازپرس شــعبه چهارم دادگسترى 
استان دستور بازداشت اين خانم و همدستانش را صادر كرد 
و در بازجويى هاى انجام شده، وى به اظهارات دروغين خود 

اعتراف كرد. 
دادستان عمومى و انقلاب مركز استان از مردم خواست در 
مواقع برخورد با چنين مدعيان كلاهبردار، حتماً موضوع را 
به دســتگاه هاى امنيتى و قضايى گزارش دهند تا دستگاه 

قضايى با آنان قاطعانه برخورد كند.

ساخت يك مدرسه توسط بنياد علوى   
در اسفراين

بجنورد- خبرنگار قــدس: معاون توســعه مديريت و 
پشتيبانى آموزش و پرورش شهرستان اسفراين گفت: بنياد 
علوى وابسته به بنياد مستضعفان در روستاى سرخ قلعه اين 

شهرستان مدرسه مى سازد. 
سليمان غفارى اظهار داشت: ساخت اين مدرسه در منطقه 
محروم روستايى ســرخ قلعه فرصت ارزشمند براى ارتقاى 

زيرساخت هاى آموزشى است.
وى با اشــاره به اينكه عمليات عمرانى ساخت اين مدرسه 
دو كلاسه آغاز شده اســت، خاطر نشان كرد: تا پايان سال 

تحصيلى جارى، اين مدرسه به بهره بردارى مى رسد.
وى تصريح كرد: بنياد بركت وابسته به ستاد اجرايى فرمان 
امام و بنياد علوى وابسته به بنياد مستضعفان نقش محورى 

در توسعه زيرساخت هاى آموزشى دارند.

آتش سوزى جنگل هاى «دركش» مهار شد
بجنورد- خبرنــگار قدس: مديــر كل منابــع طبيعى و 
آبخيزدارى خراســان شمالى گفت:  آتش سوزى در عرصه هاى 
منابع طبيعى استان در محدوده از جنگل هاى در كش مهار شد.

حسن وحيد افزود: با انجام عمليات كنترل مهارو ايجاد آتش 
برهايى درطول مسير، از پيشروى آتش درعرصه جلوگيرى 
و براى خاموش كردن آن اقدامات لازم صورت گرفته است .
وى عنــوان كرد: حريق در ســطح 2/5 هكتار از عرصه هاى 

منابع طبيعى حادث شده است. 
وى با اشاره به فصل بحرانى حريق اظهار داشت: 300 نفر به 
عنوان همياران محافظ طبيعت با يگان حفاظت منابع طبيعى 
استان در ارتباط هستند كه مسايلى از قبيل تصرف، تخريب و 

آتش سوزى و... را به يگان حفاظت گزارش مى دهند. 

سهم امسال، اعزام به 
اردوهاى راهيان نور 

بيش از 10 هزار دانش 
آموز به اين اردوهاست 

و تاكنون يك هزارو 200 
نفر از دانش آموزان 

شهرستان هاى بجنورد، 
شيروان و اسفراين به 

اردوهاى راهيان نور اعزام 
شده اند

بــرش

ا�بار

بجنورد- خبرنگار قدس  مديركل اســتاندارد خراسان شمالى گفت: 99 درصد 
آسانســورهاى آزمون شده در استان همانند كشور داراى فقدان انطباق هاى بحرانى 

هستند. 
فهيمه مهمان نواز در نشست خبرى با بيان اينكه آسانسور 35 دستگاه استان مورد 
بررســى قرارگرفته اســت، اظهار كرد:  به همه اين مراكز اعــلام كرديم كه هر چه 
ســريع تر نسبت به انطباق آن اقدام كنند كه در يك سال گذشته صرفاً سه دستگاه 

استان در اين زمينه اقدام كرده است.
وى پلمب تمامى آسانسورهاى غير استاندارد را يك ضرورت دانست و متذكر شد: در 
صورتى كه با هشدارهاى لازم به نتيجه نرسيم، حتماً نسبت به پلمب اقدام خواهيم 
كرد، چراكه هم اكنون اكثر قريب به اتفاق نقص هاى موجود در آسانسورهاى استان 

بحرانى هستند.
وى همچنيــن در ادامــه از پلمب و جمــع آورى تجهيزات مهد كــودك و پيش 
دبستانى هاى فاقد استاندارد در استان خبر داد و گفت: با انجام پيگيرى ها هم اكنون 
هفت دستگاه از وسايل شهربازى بجنورد استاندارد بوده و بقيه از رده خارج شده اند.

مديركل استاندارد خراسان شــمالى با اشاره به استاندارد بودن تجهيزات شهربازى 
اسفراين و راز و جرگلان، خاطرنشان كرد: شهربازى آشخانه نيز به دليل فاقد استاندارد 

بودن از سال 88 پلمب است و شهربازى شيروان فاقد تأييديه است.
مهمان نواز با بيان اينكه در بخش پارك ها نيز وسايل بازى 9 پارك تحت پوشش قرار 
گرفته اند، خاطرنشــان كرد: از اين تعداد چهار پارك تأييديه دريافت كرده و بقيه در 

حال انجام كار است.
وى ادامه داد: در راستاى استانداردسازى تجهيزات بازى مهد هاى كودك نيز اقدامات 
لازم در حال انجام اســت و مهد هاى كودك و پيش دبستانى ها بايد تا پايان مهرماه 

نسبت به استاندارد ســازى تجهيزات خود اقدام كنند، در غير اين صورت نسبت به 
جمع آورى تجهيزات اقدام مى شود.

وى در خصوص جايگاه هاى ســى ان جى نيز گفت: بيشترين تأكيد دراين جايگاه ها 
بر روى رفع نقص هاى بحرانى است كه در حال حاضر 13 جايگاه استان تأييديه لازم 

دريافت كرده اند.
مديركل استاندارد خراسان شمالى افزود: همچنين 14 جايگاه در حال انجام مراحل 
كار بوده و فقط ســه پايگاه تاكنون اقدام خاصى انجــام نداده اند كه در صورت عدم 

دريافت تأييديه نسبت به قطع گاز اين جايگاه ها اقدامات لازم صورت مى گيرد.

مديركل استاندارد خراسان شمالى: 

99 درصد آسانسورهاى استان غير استاندارد هستند !

����یان

��ر

درس بخوانيم تا كشور را از استعمار 
نجات دهيم

شــهيد محمد تقى وحيدى در 
ســال 1346 به دنيــا آمد و در 
در  هورالهويزه  عملياتى  منطقه 
فروردين سال 1364 به شهادت 
رســيد و پيكر پاكش بعد از 12 
سال مفقود الاثرى به زادگاهش 

بازگشت.
در وصيتنامه شهيد مى خوانيم: 

پيامم به امت و طبقه محصل اين اســت كه درس بخوانند 
تا اينكه ديگر بنا نباشد كه دكتر و مهندس از خارج بيايند، 
درصورتى كه در چند قرن اخير ما بهترين اساتيد را داشته 
ايم از قبيل:  ابوعلى ســينا، حافظ، ســعدى و امثالهم؛ پس 
درس بخوانيم تا اينكه كشــور خودمان و اين مستضعفين 

مخلص را از استعمار كشورهاى بيگانه نجات دهيم.

شــهيد محمد تقى وحيدى در 
 به دنيــا آمد و در 
در  هورالهويزه  عملياتى  منطقه 
 به شهادت 

سال مفقود الاثرى به زادگاهش 

در وصيتنامه شهيد مى خوانيم: 

خبر

بجنورد- خبرنگار قدس: مدير تأمين مسكن و ساختمان 
كميته امداد خراســان شمالى گفت: هم اكنون بيش از  دو 
هزار خانواده مددجو در اســتان نيازمند مســكن هستند و 
چنانچه خيران بخشــى از هزينه ســاخت مسكن را تقبل 

كنند، كميته امداد بخش ديگر آن را پرداخت مى كند.
نورى در گفت وگو با خبرنگار ما افزود: امسال  62 ميليارد 
و 500 ميليون ريال  اعتبار به مســكن مددجويان كميته 
امداد استان اختصاص يافت كه بيشتر اين مبلغ براى ساخت 

مسكن روستايى پيش بينى شده است.
وى با بيان اينكه از كل بودجه امسال بيش از 25 ميليارد و  
500ريال به  مســكن روستايى، حدود 22 ميليارد ريال به 
مسكن شهرى و 15ميليارد ريال به بخش تعميرات واحداث 
فضاى جانبى اختصاص يافته است، تصريح كرد: امسال قرار 
است بيش از 203  مورد مسكن روستايى ويژه  مددجويان 
احداث شود كه تاكنون 50 واحد آن به بهره بردارى رسيده 
و مابقى واحد ها نيز در حال اجراســت كه تا انتهاى سال به 

بهره بردارى مى رسد.
* تعمير 300 واحد مسكونى

نــورى همچنيــن با بيان اينكه در ســال جــارى بيش از 
300واحد مسكونى مددجويان در استان تعمير و باز سازى 
شــده اســت، گفت: به منظور تعمير، تكميل و بازســازى 
اين تعداد مســكن مددجويى در استان اعتبارى به ميزان 

ســه  ميليارد و 250 ميليون ريــال از محل منابع دولتى و 
كمك هاى مردمى هزينه شده است. 

وى ادامه داد:از مجموع تعميرات انجام شــده در استان 70 
مورد در شهرستان شيروان ،66 واحد در اسفراين،64 واحد 
مددجويى در بجنورد، 39 واحد در فاروج،27 واحد در رازو 
جرگلان، 19 واحد در جاجرم ،12 واحد در مانه وســملقان 
و پنج واحد در شهرستان گرمه مورد بازسازى وتعمير قرار 

گرفته است.

وى  احداث حمام، آشپزخانه، سرويس بهداشتى و تخصيص 
اعتبار براى تعمير مسكن را بخشى از فعاليت هاى حمايتى 
كميته امداد در اســتان برشــمرد و افزود:  احداث، تكميل 
و بازسازى، پرداخت اجاره مســكن و تامين انشعابات آب، 
برق، گاز از ديگر فعاليت هاى اين نهاد است.امسال حدود 50  
مورد حمام و 30 مورد سرويس بهداشتى براى  خانواده هاى 

تحت پوشش متقاضى احداث شده است.
مديرتأمين مســكن و ساختمان خراســان شمالى با اشاره 
به تعمير مســكن مددجويان گفــت: خانواده هاى نيازمند 
تعميرات مســكن، ابتدا توسط مددكاران  شناسايى شده  و 
بعداز انجام مراحل لازم و بازديد كارشناســان و نياز سنجى 
منازل مسكونى، بر اساس اولويت به واجدين شرايط مبالغى 

در قالب تعمير جزيى و كلى پرداخت مى شود. 
* مسكن اولويت مددجويان

نورى مسكن مناســب را از اولويت هاى اساسى مددجويان 
تحت حمايت عنوان كرد و افزود: اين نهاد مردمى در جهت 
احداث مســكن مددجويى و تأمين نيازهاى مددجويان تا 

كنون اقدامات زيادى انجام داده است.
وى تصريــح كرد: كميته امداد در حال حاضر با ارايه كمك 
هزينه زندگى به مددجويان در تلاش است، مشكلات پيش 
روى خانواده  هاى نيازمند را مرتفع سازد و در جهت آسايش 

روانى و اقتصادى اقشار نيازمند جامعه گام بردارد.
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2 هزارخانواده مددجو نيازمند مسكن در خراسان شمالى

سوژه از شما / پيگيرى از ما

 قـدس ويـژه خـراسان
در راستاى رسالت مطبوعاتى وظيفه خود 

مى داند در جهت رفع مشكلات مردمى،  
سوژه هاى ارسالى از سوى خوانندگان  
عزيز    در حوزه هاى شهرى، اجتماعى، 
اقتصادى و ...  را پيگيرى و منعكس كند .
منتظر سوژه هاى شما از 

طريق سامانه پيامكى  هستيم.
لطفاً ابتداي پيام كلمه «سوژه» را قيد نماييد.

شماره پيامك:   300072305



درنگی در نمایشگاه آثار خوشنویسی هنرجویان استاد علیرضا کدخدایی

همراه  با  پاییز در ششمین »مهرگان« نوشتن
خبر

عباسعلی ســپاهی یونسی  نگارخانه 
اشــراق حوزه هنری که عصر ســه شــنبه 
شــاهد برگزاری دومین نمایشــگاه هنری 
در آن بودیــم تــا چند روز آینــده میزبان 
آثار خوشنویســی هنرجویان استاد علیرضا 
کدخدایی با عنوان »ششمین مهرگان« است.
آنچــه در لحظــه ورود به این نمایشــگاه 
برایم جلب توجه می کرد، اســتقبال خوب 
هنرمنــدان و دوســت داران هنــر از این 
نمایشــگاه بود به طوری که می شــد شمار 
زیادی از خوشنویســان مشــهدی و حتی 
خوشنویسانی از دیگر شهرستان ها و از جمله 

شهر کاشمر را در این نمایشگاه دید.

  به بهانه هفته خوشنویسی
نمایشــگاه، هفته  ایــن  برگــزاری  بهانــه 
خوشنویســی بود که در شروع این هفته به 
نمایشگاهی در نگارخانه رضوان رفتم و عصر 
سه شنبه در روزی سرد در مقابل تابلوهایی 
زیبا از شاگردان این استاد نام آشنا ایستادم 

و لذت بردم.
پس از دیدن آثار، محمد ملک مســؤول این 
نمایشگاه گفت: بهانه برگزاری این نمایشگاه 
هفته خوشنویسی اســت و برای من جالب 
است که ما هفته خوشنویسی داریم، اما این 

هفته در تقویم ثبت نشده است. 
وی با انتقاد از ایــن موضوع افزود: به نظرم 
برگــزاری حرکت هایی از این دســت باید 
سبب شــود که هنر خوشنویســی ما وارد 
زندگــی مردم شــود، چیزی کــه هنوز تا 
رسیدن به آن راه طولانی را در پیش داریم.

 باید سراغ مردم برویم
این هنرمند خوشنویس تصریح کرد: انجمن 
خوشنویســان کشــور در کل کشور 360 
شعبه دارد، اما این کافی نیست؛ چون باید 
همه فعالیت ها منجر به این شــود که بیش 
از پیــش این هنر با مخاطــب خود ارتباط 
بگیرد و نه اینکه هفته خوشنویســی برسد 
و انجمن به برگزاری چند نمایشــگاه دو یا 
چند مسابقه خوشنویسی اکتفا کند و برای 
رســیدن به این امر مهــم نباید منتظر این 

باشیم که مردم سراغ خوشنویسی بیایند و 
ما باید بین مردم برویم. 

 34 اثر از 18 هنرجو
وی که خود از شــاگردان اســتاد کدخدایی 
است، درباره شمار آثار به نمایش گذاشته شده 
و دیگر مســایل مربوط به نمایشگاه گفت: در 
این نمایشــگاه 34 اثر از 18 هنرجوی استاد 
یعنی رفعت اسماعیل پور، مهدی بیت الامانی، 
هانیه برزگر، جواد درویــش، فرزانه درویش، 
مجید رجایی، نسرین خضری مقدم، نوشین 
شمع ریز، منصوره صفار، تکتم طیرانی، مهسا 
عدالتیان، سارا عطار زاده، مریم غلامی، آرش 
مقدم، محمد ملــک، عصمت فقیهی، مهری 
قهرمانی نــژاد، منصوره نخعی و تکتم وظیفه 

دان به نمایش گذاشته شده است.
وی افزود: این آثار شــامل آثــار هنرمندان 
دوره هــای اســتادی، فوق ممتــاز و ممتاز 
خوشنویســی می باشد که حرکتی است که 
6 سال پیش نخســتین دوره آن برگزار شد 
و امسال شــاهد برگزاری ششمین دوره آن 
می باشــیم و این حرکت همچنین تشکر و 
پاسداشــت اســتاد علیرضا کدخدایی است 
که اســتادی بزرگ در دو خط نســتعلیق و 
شکســته نســتعلیق و در تمــام دانگ ها از 
کتابت تا کتیبه اســت و با بهترین ســطح 
کلاس داری راه درســت نوشــتن را بــه 

هنرجویان خود می آموزد.
در حاشیه این نمایشــگاه نظر رئیس حوزه 
هنری خراسان رضوی را درباره دوره جدید 
فعالیت نگارخانه اشــراق نیز جویا شــدم و 
سیدجواد رفائی گفت: پس از مدتی تعطیلی 
نگارخانه به علت انتقال ســاختمان حوزه از 
میدان تقی آباد به هاشــمیه خوشــبختانه 
فعالیت این نگارخانه از ســر گرفته شــد و 
امروز شاهد گشــایش دومین نمایشگاه این 

نگارخانه هستیم.
وی تصریــح کرد: اســتقبال هنردوســتان 
و بخصــوص ســاکنان منطقه هاشــمیه از 
برنامه های هنری خوب اســت و این سبب 
دلگرمی هنرمندانی می شود که این نگارخانه 

را برای نمایش آثار خود انتخاب می کنند.

 باید به اقتصاد هنر توجه کرد
رفائی دربــاره تفاوت برگزاری نمایشــگاه در 
نگارخانه اشــراق به عنوان نگارخانه ای نیمه 
دولتی با نگارخانه های خصوصی سطح شهر نیز 
چنین توضیح داد: کنار آمدن با هنرمندانی که 
آثاری ارزشمند را خلق کرده اند، نکته ای است 
که نگارخانه اشراق به آن توجه خواهد کرد و از 
سویی به نظر می رسد، باید به بحث فروش آثار 
هم توجه کرد و امیدواریم این نگارخانه مکانی 
شــود برای فروش آثار هنری چون معتقدیم 

نباید از اقتصاد هنرغفلت کرد چون این بخش 
سبب پویایی هنرمند خواهد شد.

حالا و پس از خواندن این گزارش پیشــنهاد 
می کنم به نگارخانه اشراق تا سوم آبان سری 
بزنید که تا آن تاریخ نمایشگاه به جز جمعه ها، 
صبح ها از ســاعت 9 تا 12 و عصرها از ساعت 

17 تا 19 میزبان شما خواهد بود.
و نکته آخر اینکه نگارخانه اشــراق در بولوار 
هاشــمیه، بین هاشمیه 20 و 22 واقع شده 

است.

 رئيس کميسيون فرهنگي مجلس
 در گفت وگو با قدس:

زمان اکران »رستاخیز« در مشهد 
مشخص نیست 

ســرور هادیان: رئیس کمیســیون فرهنگي مجلس 
در گفت و گو با قدس ضمــن تکذیب خبر پخش فیلم 
سینمایی »رســتاخیز« در ماه محرم گفت: پیگیری ها 
برای روشن شــدن تکلیف اکران این فیلم انجام شده 

است. 
حجت الاســلام نصرالله پژمان فر در ادامه درباره اکران 
این فیلم درســینماهای مشهد، تأکید کرد: هنوز زمان 

اکران این فیلم مشخص نیست .
شــایان ذکر اســت، در یکی از ســایت ها بــه نقل از 
حجت الاسلام پژمان فر اعلام شــده بود، »با اصلاحات 
انجام شــده روی فیلم ســینمایی »رستاخیز« از سوی 
وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی این اثر نیز قابل پخش 
 شده است تا این فیلم در ماه محرم بر روی پرده سینماها 

دیده شود.« 

شب شعر عاشورایی در جوین

فرهنــگ  اداره  خبرنگارقدس:رئیــس  جویــن- 
وارشاداســلامی جوین اعلام کرد: شب شعر عاشورایی 
بــا موضوع امــام حســین)ع(، امر به معــروف ونهی 
ازمنکر،شــهدای جوان کربلا، اخلاق اسلامی و انسانی 

برگزار می شود.
مجید نقابی خاطرنشــان کــرد: آثار ادبی و شــعری 
علاقه مندان که با موضوعات همخوانی داشــته باشد، 

بررسی و انتخاب می شود.
وی تصریح کرد: آثار برگزیده با حضور ادیبان و شاعران 
در جمع مردم و در مؤسســه قرآنی شــهرنقاب )محله 

شمس آباد( برگزار می شود.

صدور 6 مجوز مؤسسه فرهنگی و 
هنری در خراسان شمالی 

امور  معاونت  سرپرســت  قدس:  خبرنگار  بجنورد- 
فرهنگی اداره کل فرهنگ وارشــاد اســلامی خراسان 
شــمالی گفت: از ابتدای سال جاری تاکنون 6 مؤسسه 
فرهنگی و هنری در این استان مجوز فعالیت گرفتند.

رضا رضایــی با بیان اینکه مجوز این 6 مؤسســه تک 
و چند منظوره صادر شــده، اظهار داشــت: در تلاش 
هستیم تا با استفاده از ظرفیت های مؤسسات فرهنگی 
زمینه شکوفایی فعالیت های فرهنگی وهنری را فراهم 

کنیم.

 راهیابی فیلم کارگردان مشهدی 
به جشنواره برزیل

فرهنگ مشــهد:  فیلــم سینمایی»چهارشــنبه«به 
کارگردانی ســروش محمدزاده، کارگردان مشهدی و 
تهیه کنندگی یوسف وجدان دوست در بخش مسابقه 

جشنواره»سائوپائولو« برزیل شرکت می کند. 
 این جشنواره همچنین بخشــی را به یادبود زنده یاد 
عباس کیارســتمی اختصاص داده که در آن فیلم »76 
دقیقه و 1۵ثانیه با عباس کیارســتمی« به کارگردانی 

سیف الله صمدیان به نمایش در می آید.
 چهلمین دوره جشنواره »ســائوپائولو« از 29 مهر الی 

12 آبان ماه برگزار می شود. 
این جشنواره دارای شش بخش مسابقه فیلم های اول، 
بخش اصلی جشــنواره، نمایش های ویــژه، فیلم های 
برزیلی، نمایش هــای بین المللــی، یادبودها و نمایش 

فیلم های لهستانی است.
 در فیلم »چهارشــنبه« که در گــروه هنر و تجربه در 
حال اکران است، شهاب حسینی، آرمان درویش، نسیم 
ادبی، هستی مهدوی، امیرحسین شام بیاتی، الهام حاج 
فتحعلی ایفای نقش می کننــد. پخش بین المللی این 

فیلم را مرجان علیزاده بر عهده دارد.

 کشف 14 قلم اشیای تاریخی 
درخراسان شمالی

فرهنگی،  میراث  مدیرکل  بجنورد- خبرنگار قدس: 
صنایع دستی و گردشــگری خراسان شمالی از کشف 
14 قلم اشــیا تاریخی از غارتگــران اموال فرهنگی در 

استان خبر داد. 
ســویدانلویی گفــت: پیــرو تلاش های صــورت گرفته 
 توسط پرســنل یگان حفاظت اداره کل میراث فرهنگی، 
صنایع دستی و گردشگری و شناسایی افراد سود جو، 14 
قلم اشــیای تاریخی که شــامل ظروف سفالی، تنگ، پیه 
ســوز، ظروف از جنس مفرغ، ظرف شیشه ای و یک قطعه 

فسیل بوده، کشف و ضبط شد.
وی تصریــح کرد: در این زمینه مجرمین دســتگیر و 
جهت ســیر مراحل قانونی پرونــده در اختیار مراجع 

قضایی قرار گرفتند.

چشم سوم

خبر

ما نیاز داریم که چون گذشته 
هنرمندان ایستاده ای داشته باشیم...!؟

به قلم حسین پورحســین: باید چشم و گوش خود را 
شست و شو بدهیم تا حرف بزرگان را درست متوجه شویم. 
در دیداری که پیش از این گوشه ای از آن نقل شد و اهالی 
صاحب نام تئاتر در آن حضور داشتند، خیلی از صحبت ها 
آن حرف هایی نبود که بر مــذاق بعضی از کارگزاران هنر 
خوش باشــد. حتماً ســعید تشــکری را اهالی تئاتر از آن 
زمانی می شناسند که نوجوان بود و سرنترسی هم در بیان 
و اجرای آنچه در ذهن داشــت و بر صحنه تئاتر مشــهد 

جاری می کرد.
او که دست به قلم است و پژوهشگر تئاتر، حرف های زیادی 
بــرای گفتن دارد که باید روزی روزگاری پای حرف هایش 

بنشینیم و از داشته هایش بهره مند شویم.
او در نشســتی که برای دیدار از استاد لطفی مقدم تدارک 
دیده شده بود، در جمع دوستان قدیم گفت: ما نیاز داریم 
که چون گذشــته، هنرمندان ایســتاده ای داشته باشیم تا 
پشت سر آنان باشیم. تشکری که حالا خودش از استادان 
تئاتر ایران به شــمار می آید، بایــد این تجربه را که در آن 
زمان هنرمندان ایستاده داشــته اند، به هنرمندان نشسته 
این زمان انتقال بدهند و دســت آنــان را بگیرند تا راه و 
رسم ایستادگی را بیاموزند. آخر شما نگاه کنید از آن نسل 
ایســتاده چه بر جا مانده است که شــما انتظار ایستادگی 
دارید. یا ترک دیار کرده اند همانند خود شما که البته ما و 
همه می دانیم که چرا و به چه علت مرکزنشــین شده اند و 
بعضی ها از پا افتاده اند و نای بلندشــدن ندارند و شاگردان 
آنان هم سرشــان به کار خود گرم اســت تــا اینکه خبر 
ناگواری از اســتادی برســد و بهانه ای برای گرفتن عکس 

یادگاری پیدا کنند.
اما نمی شــود از حرف استاد تئاتر خراســان براحتی گذر 
کنیم؛ زیرا استاد محمدعلی لطفی مقدم هر زمان که میسر 
شــد، با این قلم به گفت و گو نشسته است و حرفش هم در 
میان مسؤولان بر زمین نمی ماند و هنوز که هنوز است هر 
زمان مراسمی رســمی و غیررسمی باشد، نخستین کسی 
که از او دعوت می شــود، استاد لطفی اســت که با رویی 

گشاده دعوت را لبیک گفته اند.
او در جمعی که از اصحاب قدیم و نسبتاً بلافصل قدیمی ها 
هســتند، از فرصــت میزبانی، کمال اســتفاده را به عمل 
آورده و عکس هــای یــادگاری این دیدار نشــان دهنده 
توجه ویژه اهالی تئاتر به ایشــان اســت. جنس سخن این 
چهره نام آشــنای تئاتر از نوع جنس مسؤولانه ای است که 
خریدارش هم پای کار اســت، پس اگــر به حرف دیگران 
گوشی شــنوا نیست، به این گفته اســتادانه ایشان توجه 
کنید که می گویند، باید شــورای هنری زیرنظر استانداری 
و از نهادهای مختلف تشکیل شــود و مسایل تئاتر و هنر 
را بررسی و مشــکلات را حل کند. باید تئاتر در مشهد به 
گونه ای باشد که هیچ شبی تالار تئاتر بدون نمایش نباشد.
وی همچنین به این مسأله اشاره دارد که از ظرفیت سالن 
ســینما اصغرزاده برای نمایش هفته های فیلم هنرمندان 

مشهدی با حضور خودشان استفاده شود.
حال این گفته اســتاد که کاملًا تخصصی و عملی و بدون 
خرج اســت آیا می تواند در تصمیم گیری ها اثرگذار باشد؟ 

منتظر می مانیم تا گذر زمان به آن پاسخ دهد.
البته سیدجلال فیاضی از اصحاب شناخته شده مطبوعات 
و شورای اسلامی شهر مشهد هم در این جمع حرف استاد 
لطفی را تأیید کرده و گفته اند: معتقدم باید سالن های تئاتر 
مشهد در همه سال پرباشد و از ظرفیت حمایت شهرداری 

نیز استفاده شود.

برگزاری جشنواره » سفره ایرانی فرهنگ 
گردشگری« در مشهد

مهر: مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دســتی و گردشگری 
خراسان رضوی گفت: بزرگ ترین سفره ایرانی توسط آستان 
قدس رضوی پهن می شــود که یک مورد آن مربوط به طرح 

اکرام رضوی در ماه رمضان است.
حســین زارع صفت در نشست خبری »سفره ایرانی فرهنگ 
گردشــگری« گفت: ایــن رویدادها از برنامه هایی اســت که 
در برنامه کاری ســازمان میراث فرهنگی، صنایع دســتی و 
گردشــگری کشــور قرار گرفته که یکی از آن ها به میزبانی 
خراســان رضوی است که از پنجم تا هفتم آبان ماه در قالب 
70 غرفه در هتل میثاق مشهد برگزار می شود.جشنواره سفره 
ایرانی در هشــت منطقه کشــور برگزار می شود که مشهد 
میزبان منطقه چهار اســت که شامل اســتان های خراسان 
شمالی، رضوی، جنوبی و سمنان است.این رویداد با محوریت 
سفره های نذری برپا می شود و غذاهای خراسان رضوی شله، 
حلیم، آش رشته، دیگچه، شله زرد و... است و غذاها به صورت 
نذری، خیرات و مبرات، ســفره خانگی و مراکز تهیه و عرضه 

غذا مصرف می شود.
شــله از غذاهای خراسان رضوی ثبت ملی شده و به دنبال 
ثبت بین المللی آن هستیم و تاکنون غذای ایرانی ای ثبت 
بین المللی نشده اســت و این موضوع را از طریق یونسکو 

پیگیر هستیم.

مهدیه قمری  نقاشی قهوه خانه ای با قدمتی حدود 
1۵0 سال هنری است که در ایران متولد شده و قهوه 
خانه های سنتی در آن زمان میزبان این نوع از آثار در 
سه بعد مذهبی، شاهنامه و آداب و رسوم بودند. آنچه 
که این نقاشی را با ریشه دینی مذهبی بیشتر ملموس 
کرده، مدح مداحــان در ایامی همچون محرم و صفر 
بوده که روایت وقایع و جنگ های گوناگون اســلام و 
زندگی ائمه)ع( توســط مداحان و بواسطه وجود آثار 
مذهبی نقاشی قهوه خانه ای صورت می گرفته است. 
حال امروز پس از گذشت ســال های بسیار، این هنر 
دینی و مذهبی نه تنها در حال انقراض و فراموشــی 
است، بلکه شمار هنرمندان فعال در این عرصه نیز به 
کمتر از انگشتان دست می رسد. با وجود این، شماری 
از هنرمنــدان مطرح و فعال در ایــن عرصه امروز در 
خراسان رضوی فعال بوده و تجربه های بسیاری دارند. 
آغاز دهه دوم محرم و اهمیت هنر نقاشــی قهوه خانه 
ای با محوریت دینی ســبب شــد تا ســراغی از این 
هنرمنــدان بگیریم که گفت و گــوی آن ها را در ادامه 

می خوانید.

 لزوم توجه مسؤولان متولی فرهنگ
 به حمایت از نقاشی قهوه خانه ای

یکی از هنرمندان خراســان رضــوی در گفت و گو با 
خبرنگار ما با اشاره به اینکه یکی از ابعاد نقاشی قهوه 
خانه ای، روایت داستان های مذهبی از زندگی ائمه)ع( 
اســت، اظهار داشت: در حال حاضر سفارش این گونه 
آثار توسط برخی از مشتریان خاص صورت می گیرد؛ 

زیرا این هنرهمچون گذشته کاربرد ویژه ای ندارد.
محمدرضا حمیدی که بیش از 40 ســال از عمر خود 
را در عرصه نقاشی قهوه خانه ای گذرانده است، اضافه 
کرد: با توجه به اینکه شــمار علاقه مندان به این هنر 
به علت نبود حوصله میان این گروه ســنی، کم است 
متأسفانه بیشتر فعالان در این عرصه نه تنها علاقه ای 
به یادگیری الفبای این هنر ندارند، بلکه وقت خود را 

برای کپی کردن آثار سایر هنرمندان می گذارند.
او ادامه داد: به نظر می رســد، توجه مسؤولان متولی 
فرهنگ و هنــر به حمایت از نقاشــی قهوه خانه ای 

ضروری اســت تا افــزون بر اینکــه از طریق حمایت 
مسؤولان، این هنر به مردم بیشتر معرفی شود، بتوان 
هنرمندان را به ســوی یادگیری الفبای نقاشی قهوه 

خانه ای ترغیب کرد.
وظیفه هنرمندان، زنده نگه داشــتن وقایع اســلام از 

طریق نقاشی قهوه خانه ای است.
در ادامه یکی دیگر از هنرمندان فعال در عرصه نقاشی 
قهوه خانه ای با تأکید بر اینکه در گذشته این هنر در 
ماه های محرم و صفر توسط مداحان به مردم معرفی 
می شــد، در گفت و گو با خبرنگار ما بیان کرد: در آن 
زمان، آن گروه از تصاویر نقاشــی قهوه خانه ای که به 
روایت حماسه ها و رشادت های ائمه)ع( در جنگ ها و 
وقایع گوناگون می پرداخت، دارای چند نوع داســتان 
مشــابه بود که وقتی مداحان آن را روایت می کردند، 
مردم می توانستند همزمان تصاویر را مشاهده کنند و 

به سوگواری بپردازند.
حســین طالبی نقاشــی قهوه خانــه ای را با قدمت 
بیش از 100 ســال مورد اســتقبال بسیاری از مردم 
در ایــام مختلف بویژه محرم و صفر دانســت و گفت: 

در نقاشی قهوه خانه ای افزون بر اینکه دست هنرمند 
در پرداختن به تصاویر کامــلًا باز بود، او برای روایت 
بهتر داستان های مختلف زندگی ائمه اطهار)ع( برای 
مخاطب، از تخیل همــراه با باورهای مردم و فرهنگ 

دینی بهره می بردند.
او با بیان اینکه نقاشی قهوه خانه ای صد در صد ادامه 
نقاشی ایرانی اســت اضافه کرد: این هنر کاملًا ایرانی 
است که با مضامین اسلامی و مذهبی تکمیل شده و 
یکی از بهترین شــیوه های روایت تصویری در حوزه 

وقایع تاریخ اسلام محسوب می شود.
این هنرمند پیشکسوت نقاشــی قهوه خانه ای تأکید 
کرد: متأســفانه امروز این هنردر حال انقراض است؛ 
زیرا دیگر خبری از قهوه خانه های ســنتی نیســت و 
قهوه خانه های امروزی نیز بیشتر تمایل به سمت خلق 

آثاری از شاهنامه دارند.
طالبی افزود: به نظر می رســد، امروزه گرایش مساجد 
و حسینیه ها به استفاده از این هنر ضروری است، زیرا 
این امر افزون بر معرفی ایــن هنر به مردم، می تواند 

مراسم سوگواری ائمه )ع( را نیز پرشورتر کند.

هنرمندان پیشکسوت نقاشی قهوه خانه ای در گفت و گو با قدس:

نقاشی قهوه خانه ای ریشه در سنت و مذهب ما دارد

k h o r a s a n e m r o o z @ y a h o o . c o m
فرهنگ و هنر

»باغ بی برگی« در نگارخانه بهار    ســپهر یونسی: نگارخانه بهار مشهد از عصر شنبه میزبان نقاشی های الهه عامری هنرمند جوان می شود.در این نمایشگاه که نخستین 
نمایشگاه انفرادی این هنرمند است، 15 اثر در قالب آبرنگ درمعرض دید عموم قرار می گیرد.نمایشگاه »باغ بی برگی« عصر شنبه ساعت 17 گشایش یافت و تا ششم آبان ماه 

ادامه خواهد داشت و همه روزه از ساعت 17 تا 20 پذیرای علاقه مندان به هنر نقاشی خواهد بود.نگارخانه بهار در خیابان کوهسنگی 14 ابتدای حکیم نظامی واقع شده است.
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همایش بزرگ پیاده روی در طرقبه          طرقبه / خبرنگار قدس: همزمان با هفته تربیت بدنی، همایش بزرگ پیاده روی خانوادگی با حضور مردم فردا برگزار می شود. نعمتی 
رئیس اداره ورزش و جوانان شهرستان طرقبه شاندیز ضمن بیان این خبر افزود: به منظور ایجاد نشاط و شادابی عمومی و تعمیم فعالیت های ورزشی، این همایش با حضور مردم 

طرقبه از محل میدان صاحب الزمان)عج( تا ورزشگاه آزادی برگزار می شود.

وعده استاندار برای حمایت از بخش خصوصی در نشست شورای اداری ورزش استان

ورزشخراسانرضویپولدارمیشود؟

روی خط خبر خبر  ویژه

سینا حســینی  پس از مدت هــا انتظار 
ورزش  اداری  شــورای  جلســه  ســرانجام 
خراسان رضوی با حضور استاندار و مسؤولان 
دســتگاه های اجرایی برگزار شد تا کور سوی 
امیدی برای جامعه ورزش روشــن شــود که 
شاید ورزش استان از شرایط نابسامان فعلی که 
با مشکل بزرگ سرمایه گذاری رو به رو شده 

است، خارج شود.
هر چند برخی منتقدان برگزاری این نشست 
را نمادین می دانند و تا زمانی که مصوبات این 
نشست به اجرا در نیاید، متقاعد نخواهند شد، 
اما با این وجود مســؤولان اداره کل ورزش و 
جوانان اســتان امیدوارنــد از این پس ثمرات 
این نشست را در بطن ورزش استان مشاهده 
کنند و ورزش خراسان رضوی بتواند با حمایت 
دستگاه ها و مدیران ارشد استان به روزهای اوج 

خود باز گردد.

  فرازونشیبمدالها
کوروش صبوریان در ابتدای این جلسه خطاب 
به نماینده دولت یازدهم در خراســان رضوی 
و ســایر اعضای شرکت کننده در این نشست 
گفت: در 10 سال گذشته روند فراز و نشیبی 
در فرآیند کسب مدال های رشته های مختلف 
ورزشی وجود داشت که با توجه به این موضوع 
از ســال 93 به بعد این خلأ پر شــد و شاهد 
درخشش ورزشکاران خود در رشته های متعدد 
بودیم و این مهــم موجب افتخار آفرینی های 

فراوانی برای استان شد.

وی با اشاره به درخشــش ورزشکاران استان 
و جامعه ورزشی در مســابقات بین المللی و 
کشــوری افزود: طبق دســتور جلسه، در این 
شورا تعیین اهداف و اساسنامه در جهت حل 
مشــکلات عرصه ورزش استان با همفکری و 

تبادل نظر مورد گفت وگو قرار می گیرد.
مدیر کل ورزش و جوانان خراسان رضوی عنوان 
کرد:این شــورا 30 عضو متشکل از ارگان های 
تأثیرگذار در امر ورزش دارد و همچنین چهار 

کمیته پیشــنهادی با عنوان 
و  بومی  ورزشــی  هیأت های 
و  اقتصادی  قهرمانی،  محلی، 
بانوان برای آن تدوین شــده 

است. 
گفــت،  بایــد  همچنیــن 
ارایــه  و  سیاســتگذاری 
راهبرد هــای کلان به همراه 
ساماندهی فعالیت های ورزشی 
در نقاط اســتان از موضوعات 

این شورا خواهد بود.
اعضای  کرد:  تأکید  صبوریان 
شــورا نظــرات خــود را به 
دبیرخانه ارســال کنند تا در 

جلسات بعدی شورا، شرح وظایف آن مشخص 
شود.

 رشیدیان:بایدهمهسازمانهابهتوسعه
ورزشخصوصیکمککنند

استاندار خراســان رضوی با اشاره به ضرورت 

مشــارکت بخش خصوصی در عرصه ورزش 
استان گفت: بسیاری از ســازمان ها امکانات 
ورزشــی در اختیار دارند که بدرســتی از این 

امکانات استفاده نمی شود.
علیرضا رشیدیان افزود: با توجه به ظرفیت های 
موجود ورزشی و حضور جوانان همراه با نشاط 
اجتماعی باید برای ارتقای عرصه های ورزش 

استان تلاش کرد.
وی با اشــاره به اینکــه 50 درصد از جمعیت 
اســتان در مشــهد متمرکز 
اســت، افزود: این شــورا باید 
به طــور ویژه کل اســتان را 
مشاهده کند و حل مشکلات 
این فضــا را در نظــر بگیرد. 
باید از امکانات ورزشــی خود 
به صورت برنامه ریزی شــده، 

استفاده کنیم.
ورزش  توســعه  رشــیدیان 
قهرمانــی و عمومــی را یک 
ضــرورت دانســت و عنوان 
در  بسیاری  کرد:استعدادهای 
اســتان وجود دارد که باید از 

آن ها حمایت شود. 
وی با اشاره به اینکه 95 درصد صنایع استان 
را بخش خصوصی در بر می گیرد، تأکید کرد: 
برای تیمداری اســتان در لیگ های مختلف 
شرکت های صنعتی می توانند یک حامی مالی 

محسوب شوند.
استاندار خراسان رضوی ادامه داد:باید به دنبال 

این باشیم که مجموعه های تأثیرگذار در عرصه 
ورزش در این شورا حضور یابند تا با همراهی 
و تعامل برای مشــکلات ورزش اســتان گام 

برداشت.

  بررسیمشکلاتورزش
رشــیدیان تصریح کرد: مسؤولان کمیته های 
پیشــنهادی این شــورا باید از صاحب نظران 
رشته های ورزشی باشند و باید در کمیته های 
این شورا مشکلات ورزش استان مطرح شود. 
همچنین دادن نقش بیشــتر به ورزشکاران و 
کسانی که درد ورزش دارند، در این شورا باید 

مورد توجه قرار بگیرد. 
وی با اشــاره به مشکلات مختلف ورزشکاران 
خاطر نشــان کرد:اینکه ورزشــکاران ما برای 
حضور در میادین ورزشی و مسابقات مختلف 
دارای مشکلات مالی هستند، موضوعی بسیار 

بد و ناراحت کننده است .
استاندار خراسان رضوی تأکید کرد: باید برند 
ورزش، دستگاه های اجرایی، بخش خصوصی، 
علمی و دانشگاهی و حوزوی کنار یکدیگر در 
این شورا حضور یابند تا با اتکا به فرهنگ فضا 
برای رقابت سالم در عرصه های ورزشی آماده 

شود. 
پیام این جلسه باید فراهم کردن ظرفیت برای 
حل مشکلات ورزش استان باشد،همچنین با 
وجود شهرداری مشهد و آستان قدس رضوی 
نیاز است که از امکانات ورزشی و حمایت آن ها 

استفاده کرد.
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ورزش

کسب 21 مقام اول کشوری توسط        
بانوان ورزشکار قوچان

قدس: رئیس اداره ورزش و جوانان قوچان از کسب 21 مقام 
نخست کشوری توســط بانوان ورزشکار این شهرستان طی 

نیمه نخست سال جاری خبر داد.
سروش پور آزاد در گفت و گو با خبرنگاران گفت: بانوان ورزشکار 
قوچان امســال در رشــته های کاراته، تکواندو، دو و میدانی، 
کشتی آلیش، کونگ فو و دیگر رشته ها حائز 54 مقام کشوری 
شدند. وی با بیان اینکه از 27 هیأت ورزشی شهرستان بانوان 
در 18 هیأت فعال هستند، افزود: هیأت های دوچرخه سواری، 
سنگنوردی و سوارکاری بانوان از نیمه دوم سال گذشته فعالیت 
خود را در این شهرســتان آغاز کرده اند و تاکنون یک هزار و 

500 بانوی ورزشکار در قوچان ساماندهی شده اند.
وی در ادامه مسابقات مختلف طبیعتگردی، همایش دوچرخه 
سواری، تجلیل از ورزشــکاران و بازنشستگان و اهدای خون 
توسط ورزشکاران و قهرمانان ورزشی را بخشی از برنامه های 

هفته تربیت بدنی در این شهرستان برشمرد.
وی یکی از دغدغه های این اداره را اعزام تیم های ورزشــی به 
مسابقات دانســت و گفت: برای اعزام تیم ها به مسابقات در 
شــهر های دیگر و کاهش هزینه های رفت و آمد ورزشکاران، 

نیازمند خودروی مناسب هستیم.
وی افزود: شهرستان قوچان در سال گذشته در رتبه بیستم 
استان قرار داشت که در سال جاری با کمک هیأت های ورزشی 

و مسؤولان به یکی از برترین های استان تبدیل می شود. 
رئیــس اداره ورزش و جوانان قوچان ادامه داد: از دیگر نیاز های 
شهرستان در ورزش های رزمی و کشتی، وجود سالن ویژه این 
ورزش هاســت که می تواند در افزایش انگیزه مربیان و ارتقای 
سطح این رشته مؤثر باشد. وی کمبود فضای خوابگاهی برای 
ورزشکاران را از جمله مشکلات این شهرستان دانست و اظهار 
کرد: خوابگاه ســالن ورزشی صحرایی با ظرفیت 80 نفر در دو 
طبقه در حال بازســازی است که امیدواریم پس از تکمیل آن 
شاهد میزبانی این شهرستان در مسابقات مختلف ورزشی باشیم. 
وی با بیان اینکه قوچان در ورزش های بومی، محلی و روستایی 
در اســتان رتبه خوبی را داراســت، گفت: تلاش می شود توجه 
ویژه ای برای توسعه و تقویت این رشته های ورزشی صورت گیرد.

پور آزاد از اجرای طرح آمایش ســرزمینی در قوچان خبر داد 
و افــزود: در اجرای این طــرح نقاط قوت، ضعف، فرصت ها و 
تهدیدها بررسی شــده و برنامه های کوتاه مدت و بلند مدت 

مناسب برای شهرستان ارایه می شود.   

شطرنج بازان بخش مرکزي تربت جام 
حريفان خود را مات کردند

تربت جام /خبرنگار قدس: مرحله دوم مســابقات شطرنج 
المپیاد بازي هاي کلاســیک در قسمت آقایان بین بخش هاي 
تربت جام روزگذشــته در این شهرســتان برگزار شد. رئیس 
هیأت ورزش روســتایي و بازي هاي بومي و محلي تربت جام 
گفت: دراین دوره ازمسابقات 13 شطرنج باز ازمجموع 5 بخش 
شهرستان شــرکت کردند که درمحل سالن اجتماعات هیأت 
فوتبــال تربت جام به رقابت پرداختند. فرزادصادقي همچنین 
افزود: حاصل یک روزرقابت شطرنج بازان سرانجام با قهرماني 
حســین ضربي ازروستاي محمودآباد ازتوابع بخش مرکزي به 
پایان رسید و محمدشیري ازروستاي رحیم آباد ازتوابع بخش 
مرکزي و محســن رحیم دادي ازروســتاي احمدآبادازتوابع 
بخش بوژگان به ترتیب عناوین دوم وســوم را ازآن خودکردند 
ودرمجموع تیم بخش مرکزي تربت جام به عنوان نماینده تربت 
جام به مرحله سوم این مسابقات شــناخته شد. وي درپایان 

گفت: قضاوت این مسابقات را خانم اسحاقي برعهده داشت.

انتصاب های جديد در هیأت هندبال 
خراسان رضوی

قدس: مسؤولان کمیته های بانوان هیأت هندبال خراسان رضوی 
در نشستی معرفی شدند. در این نشست که جواد زارعی رئیس، 
فرامرز طاهری، دبیر و احســان خزاعی، سخنگوی هیأت حضور 
داشــتند، فوزیه صادق زاده، نایب رئیس بانوان ضمن قدردانی از 
همکاران خود برای پذیرش مســؤولیت در امور اجرایی هیأت، 
بر ضرورت اســتفاده از تجارب آن ها تأکید و ابراز امیدواری کرد، 
برخلاف سال های گذشته،این حضور گسترده به توسعه هندبال 
بانوان در استان کمک کند.رئیس هیأت هندبال خراسان رضوی 
نیز در ادامه با قدردانی از قبول مسؤولیت حاضران در جلسه گفت: 
پیش از این، کارها قائم به فرد بود و از توان افراد مســتعد استان 
استفاده نمی شــد، در حالی که کسانی امروز در هیأت هندبال 
قبول مسؤولیت کرده اند که از سرمایه های هندبال استان و کشور 
بوده و باعث خوشحالی است که برای توسعه هندبال با تمام توان 
خود پا به میدان گذاشــته اند. زارعی یادآور شد: برای نظام مند 
شــدن امور هندبال در استان،از این به بعد داوران در رده آقایان 
و خانم ها،بدون هماهنگی با کمیته داوران هیأت هندبال استان 
اجازه قضاوت در مســابقات ســایر نهادها و ارگان ها را نخواهند 
داشت. در ادامه این جلسه احکام مسؤولان بانوان به آن ها اهدا شد 
که بر این اساس خانم ها حوریه سادات میرکمالی به عنوان مشاور 
نایب رئیس بانوان، فاطمه مشتاقی خورسند، دبیر بانوان، اشرف 
یونسی بهار، مسؤول کمیته آموزش، اکرم نیازی، مسؤول کمیته 
داوران، آذر مرادی، مســؤول کمیته مسابقات، فاطمه اکبرنژاد، 
مسؤول کمیته استعدادیابی، تکتم خان بابازاده، مسؤول کمیته 
مربیان و خاور زیارتی و مهری لواســانی به عنوان مشاوران عالی 
نایب رئیس بانوان هیأت هندبال خراسان رضوی منصوب شدند.

برگزاری پويش ملی بدون خودرو             
در مه ولات 

مه ولات/ خبرنگارقدس: رئیس اداره ورزش و جوانان شهرستان 
مه ولات با اشــاره به 26مهر، روز تربیت بدنی و آغاز هفته ای به 
همین نام با شــعار ســلامت، افتخار و معنویت با ورزش گفت: 
نام گذاری هفته تربیت بدنی و ورزش، مجالی برای اندیشیدن به 
روش های توسعه و رشد وجودی انسان و معرفی الگوهای انسانیت 
و پهلوانی اســت، از این رو هشتمین پویش ملی سه شنبه های 
بدون خودرو مقارن با دومین روز از هفته تربیت بدنی و ورزش به 
همت اداره ورزش و جوانان و همکاری اداره آموزش و پرورش در 

شهرستان مه ولات برگزار شد.
علی صارمی افزود: این پویش ملی با همکاری کارکنان اداره 
آموزش و پرورش و دبیران تربیت بدنی شهرســتان مه ولات 
از محل اداره آموزش و پرورش شــهر فیض آباد آغاز شــد و 
سپس دوچرخه سواران مسیر خیابان بهشتی به سمت خیابان 
شریعتی و خیابان امام خمینی و گلزار شهدا را رکاب زدند و 
با حضور بر سر مزار شهدای ورزشکار و نثار شاخه های گل، بار 
دیگر با آرمان های امام خمینی)ره( و شهدای هشت سال دفاع 
مقدس، تجدید میثاق و اعلام کردند که مســیر شهدا هرگز 

فراموش نخواهد شد. 
وی خاطرنشان کرد: دوچرخه سواران با برگزاری مراسم غبار 
روبی و عطرافشانی گلزار شهدا، یاد و خاطره شهدای ورزشکار 
دفاع مقدس را گرامی داشته و ضمن ادای احترام به ساحت 
مقدس امام شــهدا و شــهدا، به قرائت فاتحه پرداختند. این 
مراســم معنوی، مقارن با دومین روز از هفته تربیت بدنی در 
شهر فیض آباد برگزار شد و حضور خانواده های معظم شهدای 

ورزشکار در کنار مزار مطهر شهدا چشمگیر بود.

جانبازان و معلولان خراسان رضوی        
در مسیر پايتخت

قدس : تیم دوومیدانی جانبازان و معلولان بانوان خراسان رضوی 
جهت حضور در مســابقات قهرمانی کشور عازم تهران شد. این 
مسابقات در مجموعه ورزشی آفتاب برگزار خواهد شد. گفتنی 
اســت، تیم دوومیدانی جانبازان و معلولان استان در دوره قبل 
قهرمان مسابقات کشوری شد. ربابه قدسی، شهین کابلی، مکرم 
قربانی، بهاره خدابخشی و معصومه خوجانی به عنوان ورزشکار، 
فاطمه صوفی به عنوان مربی، هانیه امانی به عنوان ســرمربی و 

عاملی، سرپرست این تیم در این مسابقات خواهند بود. 

شطرنج بازان تربت جام در مرحله سوم 
المپیاد

تربت جام /خبرنگار قدس: مرحله دوم مسابقات شطرنج 
المپیادبازي هاي کلاســیک بانوان بین بخش هاي شهرستان 
در تربت جام برگزار شــد. رئیس هیأت ورزش روســتایي و 
بازي هاي بومي و محلي شهرستان در گفت وگو با خبرنگار ما 
گفت: در این دوره از مسابقات هشت شطرنج باز از پنج بخش 
شهرستان جهت معرفي نفرات برتربه مرحله سوم مسابقات 

شرکت کردند. 
فرزاد صادقي همچنین افزود: در پایان این مســابقات که در 
محل ســالن اجتماعات هیأت فوتبال تربت جام برگزار شد، 
افســانه فیضي از روســتاي رباط ســمنگان بخش نصرآباد 
درجایگاه نخســت ایســتاد و خدیجه صالحي ازروســتاي 
ســمیع آباد بخش پایین جام و خدیجه عسکرنیا ازروستاي 
خیرآبادبخــش نصرآباد به ترتیب در مکان هاي دوم وســوم 
قرارگرفتند. وي درادامه تصریح کرد: درپایان این مسابقات تیم 
شطرنج بخش نصرآباد به عنوان نماینده تربت جام به مرحله 
سوم این مسابقات راه یافت . صادقي درپایان گفت: قضاوت این 
مسابقات را محمدتقي خداپرست و علي اکبرپاسبان، رئیس و 

دبیر هیأت شطرنج فریمان برعهده داشتند.

          AFC بازديد ترابیان و نمايندگان
از مجموعه بهشتی مشهد

ايسنا : رئیس کمیته توسعه فوتســال فدراسیون فوتبال از 
مجموعه بهشتی مشــهد و سالن ها جهت میزبانی مسابقات 

فوتسال جوانان آسیا بازدید کرد.
به دنبال کاندیداتوری مشهد برای میزبانی از مسابقات فوتسال 
زیر 21 ســال جام ملت های آسیا، ظهردیروز عباس ترابیان، 
نماینده فدراسیون فوتبال جهت بازدید از شرایط و وضعیت 
 AFC سالن ها به مشهد سفر کرد. صبح دیروز نیز نمایندگان
از کشورهای کره جنوبی، سریلانکا و مالزی از مجموعه های 
ورزشی مشــهد جهت برگزاری مســابقات بازدید می کنند.
براساس اعلام کنفدراسیون فوتبال آسیا مسابقات فوتسال زیر 
21 سال جام ملت های آسیا، برای نخستین بار در اردیبهشت 
96 برگزار خواهد شد که دو کشور ایران و تایلند برای کسب 

میزبانی این رقابت ها با یکدیگر رقابت خواهند کرد.

خبر

قدس  مدیر کل ورزش وجوانان خراســان رضوی با تقدیر از ورزشــکاران کوهنورد 
و ســنگنورد استان که در مسابقات آسیایی افتخار آفرینی کردند، تأکید کرد: تیم های 

کوهنوردی و صخره نوردی استان سرآمد کشور هستند.
کوروش صبوریان در جلسه معارفه اعضای هیأت رئیسه هیأت کوهنوردی و صعود های 
ورزشی خراسان رضوی، ضمن تبریک به مناسبت فرارسیدن هفته تربیت بدنی و ورزش 
اظهار کرد:خراسان رضوی در رشته کوهنوردی و سنگنوردی دارای استعداد های بسیاری 

است.
وی افزود:ظرفیت این رشته در استان خراسان رضوی با توجه به وضعیت جغرافیایی و 

ظرفیت انسانی بسیار بالاست.
مدیرکل ورزش و جوانان خراســان رضوی با تقدیر از ورزشکاران کوهنورد و سنگنورد 
استان که در مسابقات آسیایی افتخار آفرینی کردند، تأکید کرد: تیم های کوهنوردی و 
صخره نوردی استان در کشور سرآمد هستند،با این نگرش قدر سرمایه های خود را باید 

بدانیم و جوانان را به سمت رشد و توسعه هدایت کنیم.
صبوریان با تأکید بر استفاده از ظرفیت های موجود توسط اعضای هیأت کوهنوردی و 
صعودهای ورزشی استان، خاطر نشان کرد: کوهنوردی آسان ترین رشته ورزشی است و 

با این نگرش مقام معظم رهبری همواره کوهنوردی را توصیه کرده اند.
وی در پایان با ضروری خواندن توجه به بانوان ورزشکار،یادآور شد:باید عرصه رقابت های 

ورزشی را به صورت ویژه مشاهده کنیم.

 اعزامنمایندهاستانبرایصعودبهقلهاورستدرسال96
رئیس هیأت کوهنوردی و صعود های ورزشی خراسان رضوی از اعزام نماینده استان در 

اردیبهشت ماه سال آینده جهت صعود به قله اورست خبر داد.
احمد زحمتکش در جلسه معارفه اعضای هیأت رئیسه هیأت کوهنوردی و صعود های 
ورزشی خراسان رضوی اظهار کرد:هیأت استان بیش از 70 سال سابقه فعالیت جدی به 

همراه ارایه کارنامه درخشان دارد.
وی افزود:یکــی از اهدافــی که هیأت اســتان آن را دنبال می کنــد پیوند دادن بین 

پیشکسوتان و جوانان این رشته ورزشی است.

رئیس هیأت کوهنوردی و صعود های ورزشی خراسان رضوی بیان کرد: در 6 ماهه سال 
جاری توانسته ایم در بحث آموزش مقام سوم کشور را به خود اختصاص دهیم.

زحمتکش با تأکید بر اینکه بحث آموزش همواره دغدغه همکاران ماست، عنوان کرد: 
از 100 هزار نفری که بنا بوده است در سال جاری به کوهپیمایی بپردازند، تاکنون 45 

هزار نفر اعزام شده اند.
وی افزود: یکی از اقدام های خوبی که صورت گرفت، انعقاد تفاهمنامه با محیط زیست 
بود در این راســتا خیلی از رفع تصرفاتی که در جنوب مشــهد انجام شــد، به واسطه 

تلاش های حفاظت محیط زیست بود که حرکت ارزشمندی شد.
رئیس هیأت کوهنوردی و صعود های ورزشــی خراســان رضوی با اشــاره به حضور 
سنگنوردان این هیأت در مسابقات کشــوری در قالب تیم نونهالان و نوجوانان عنوان 
کرد:نونهالان و نوجوانان در مسابقات قهرمانی سنگنوردی آسیا که مهرماه سال جاری در 
تهران برگزار شد، توانستند از 20 مدال تعلق گرفته به کاروان ایران 11 مدال رنگارنگ 

را از آن خود کنند.

در مراسم معارفه هیأت رئیسه جدید هیأت کوهنوردی استان عنوان شد

کوهنوردان خراسانی در ایران سرآمد هستند
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طرقبه / احمد غفوریــان  به طورحتم 
شما نیز مانند خیلی از شهروندان و مسافران 
و ســاکنان، آخــر هفتــه یا دیگــر روزهای 
تعطیل درترافیک سنگین مسیرها و راه های 
مواصلاتی طرقبــه شاندیزســپری کرده اید، 
ترافیکی ملال آور، بدون راه گریز که روز به روز 
پیچیده تر و سنگین تر می گردد و خاطره یک 

روز خوب را به کامتان تلخ می کند. 
اکنون این ترافیک را چنین در نظر بگیرید که 
ســانحه، تصادف یا حادثه ای به وقوع پیوسته 
اســت و نیروهای امــدادی و اورژانس و آتش 
نشانی بخواهند امداد رســانی کنند، به نظر 
شما چه رخ خواهد داد و تا چه اندازه می توانند 

خدمات امداد و نجات را بهنگام انجام دهند؟
بیش از هشت سال از شهرستان شدن طرقبه 
و شاندیز در حالی می گذرد که متأسفانه این 
منطقه از زیرساخت های توسعه یک شهرستان 
بی بهره بوده است. یکی از مهم ترین مشکلات 
این شهرســتان، معضل راه هــای مواصلاتی 
اســت. طبق آمار رسمی، در 6 ماهه اول سال 
93، چهار میلیــون و 900 هزار خودرو، در 6 
ماهه دوم سال 94 نیز 6 میلیون و 300 هزار 
خودرو و در 6 ماهه امســال هشت میلیون و 
300 هزار خودرو وارد شهرستان شده اند، که 
این آمار نشان می دهد در مدت دو سال حجم 
خودروهای ورودی به شهرستان حدود دو برابر 
شده است، اما سوال اینجاست با این آمار رو به 
رشد و حضور سالانه 50 میلیون گردشگر در 
طرقبه شاندیز چه تدابیر و تمهیداتی در باب 
کاهش ترافیک و گسترش راه های مواصلاتی 

پیش بینی شده است؟
با نزدیک شــدن به دو راهی طرقبه شاندیز، 
سیلاب خروشان خودروهای خروجی از شاندیز 
و طرقبه به هم می پیوندند و نقطه اوج ترافیک 

در محل پل مهندس پرتوی ایجاد می گردد. 
تنها راه دسترســی به شهرســتان همین پل 
مهندس پرتوی است، پلی که سه دهه از عمر 
آن می گذرد و هر چند در  ســال های گذشته 
تعریض و بهسازی شده است، اما به هیچ وجه 

جوابگوی این حجم عظیم مسافر نیست. 

تاوانگردشگرانرااهالیمیپردازند! 
یکی از ساکنان طرقبه به خبرنگار ما می گوید: با 
آنکه مردم منطقه علاقه مند هستند گردشگران 
ساعات خوبی در طرقبه داشته باشند، اما خود 
ساکنان چه گناهی مرتکب شده اند که باید این 
ترافیک سرسام آور را تحمل کنند، ضمن اینکه 
برای مســافران این تجربه یک بار و محدود و 
برای ما همیشگی است.وی می افزاید: در بهمن 
ماه سال گذشته افتتاح بلوار امام خمینی)ره( 
اقدام خوبی در جهت شکســتن ترافیک بود، 
به طوری که قبل از افتتــاح این بلوار پلیس 
راهور بناچارعصر روزهای تعطیل جاده طرقبه 
و خیابان اصلی طرقبه را یکطرفه می کرد که با 
بهره برداری از این بلوار حجم ترافیک تاحدودی 

کاسته شده است. یک مقام آگاه در شهرستان 
نیز در این باره اظهار می دارد: دسترســی های 
جامع دو ســال است در حال پیگیری است و 
در جلسات متعدد مشترک شورای ترافیک در 
اســتان، با حضور کارشناسان ترافیک مشهد، 
شــهرداری مناطــق 9و 10 و 12، ســازمان 
ترافیک، معاونت شهرســازی، معاونت حمل 
ونقل ترافیک، معاونت عمرانی استانداری، اداره 
راه و شهرسازی و شهرداری طرقبه و شاندیز، 
در قالب یک طرح مشاوره مادر در حال انجام 
اســت. وی می افزایــد: در این طــرح نظرات 
مشاوران و همچنین مطالعات انجام شده مد 
نظر قرار گرفته، اما این مطالعات و خروجی آن 
نیز هنوز شفاف و مشخص نیست که در نهایت 

به کدام نقطه در حال حرکت است.

تحصیلحریمتنهاراه
محمد عابد خراســانی، عضو شــورای شهر 
طرقبه یکی از اقدام ها در جهت تعریض معابر 
و خیابان های اصلی شــهر را تحصیل حریم 
می داند که در بلوار امام رضا)ع( در لاین سمت 
مشهد )ویلاشــهر( حدود 70 درصد این امر 
محقق شــده و تنها 7 ملک دیگر باقی مانده 
اســت که 100درصد در مسیر قرار دارند و به 
بیــش از 200 میلیارد ریال اعتبار نیاز دارد تا 

بازگشایی کامل صورت گیرد.

پیشبینیدسترسیهایمتعددبرایمسیر 
فرماندار طرقبه شاندیز )بینالود( نیز در گفت وگو با 
خبرنگار ما می گوید: برنامه های بلند مدت و کوتاه 
مدتی در جهت توسعه دسترســی ها و راه های 

مواصلاتی شهرستان در نظر گرفته شده است.
حسینی مســیرهایی از ســمت بلوار نماز و 

فکوری به طرقبه، راه مواصلاتی از قاسم آباد و 
الهیه به شــاندیز و امتداد بلوار امام علی)ع( را 
ازجمله برنامه های بلند مدت و اتصالات الهیه 
و مجیدیــه به صفی آبــاد و دهنو را به عنوان 
برنامه های زودبازده ذکر می کند که هم اکنون 

عملیات آسفالت آن در دست اقدام است.
وی یاد آور می شــود:اما این طرح ها و برنامه ها 
بویژه بلند مدت کی و چگونه عملیاتی خواهند 
شــد و متولی پیگیری و هماهنگ کننده آن 
چه ســازمان و نهادی است و استارت آن کی 
زده می شود، پرسشی است که هنوز در سطح 

برنامه باقی مانده است.

ایجادتقاطعغیرهمسطح
مدیرعامل ســازمان حمل و نقل شــهرداری 
طرقبه نیــز در این خصوص اظهار می دارد: از 
حدود سه سال پیش طرح مطالعاتی این پل در 
حال انجام است و هر اقدام اصلاحی در این پل 
از جمله ایجاد تقاطع غیر همسطح به مشاوره و 
بررسی بیشتر نیاز دارد و هر سازمان و اداره ای 

جداگانه برنامه خود را دنبال می کند.
وی می افزاید: در واقع بزرگ ترین گره ترافیکی 
در همین دو راهی طرقبه و شــاندیز و در پل 
پرتــوی ایجاد می گــردد و به نظر می رســد 
نخستین گام در راه حل مشکل ترافیک باید 
با مدنظر گرفتن این پل باشــد و باید هرچه 

سریع تر اقدام های لازم صورت پذیرد.
در این زمینه خبرنگار ما طی چندبارتماس با 
مدیرعامل سازمان حمل و نقل ترافیک مشهد 
متأســفانه موفق به انجام گفت و گو نشد و در 
نهایت مدیر روابط عمومی این سازمان هر گونه 
ارایه توضیح در این خصوص را به اســتانداری 

ارجاع داد.

سخنآخر
نزدیک به یک ســال از جلســات مشترک 
کارشناســان ترافیک اســتان و فرمانداری 
مشهد با حضور نماینده مردم شهرستان در 
مجلس، معاونان اداره کل راه و شهرســازی، 
معاون حمل و نقل شــهرداری مشــهد در 
استانداری می گذرد. جلسه ای که به موجب 
آن مقــرر شــد مطالعات اتصال بلــوار امام 
علی)ع( به شــاندیز و بلوار برونسی به محور 
حصــار طرقبه از طریق مشــاور ذی صلاح 
انجام گیرد و نتایج آن تا پایان ســال 94 به 
مدیریت حمل و نقل و ترافیک اســتانداری 
منعکــس گردد. با وجود گذشــت 7 ماه از 
مهلت انعکاس مطالعات و همچنین گزارش 
خبرنگار ما در تیر ماه سال جاری، متاسفانه 
این مطالعات و طرح تاکنون خروجی خاصی 

نداشته است. 
همچنین جلســه شورای ترافیک استان نیز 
در طرقبه برگــزار گردید و هرچند موضوع 
جلسه به طور مستقیم بحث ترافیک طرقبه 
نبوده اســت، امــا همواره ایــن معضل در 

جلسات مطرح می گردد. 
بــا توجه به این جلســات متوالــی به نظر 
می رسد حل معضل ترافیک شهرستان تنها 
بایــد با مطالبه و پیگیری جدی مســوولان 
شهرســتان با مسؤولان استان، دکتر دهقان 
نماینــده مردم منطقه در مجلس شــورای 
اســلامی، مدیریت حمل و نقــل و ترافیک 
اســتانداری، ســازمان حمل و نقل ترافیک 
مشهد و ســایر دســتگاه های دخیل انجام 
گیرد تا نتیجه عملی برنامه ها و طرح ها برای 
همگان محقق گردد و شاهد اقدام عملی از 

این جلسات باشیم.

k h o r a s a n e m r o o z @ y a h o o . c o m
اجتــــماعی

    ۴۲۰ هزار هکتار از مراتع قرق شــده خراســان جنوبی آزاد ســازی شــد  مهر: مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری خراسان جنوبی از آزادســازی ۴۲۰ هزار هکتار از 
عرصه های منابع طبیعی و آبخیزداری احیا شده در استان در سال جاری خبر داد. حبیب الله شریفی با بیان اینکه در سال جاری ۴۲۰ هزار هکتار از مراتع قرق شده آزاد سازی 

می شود، افزود: این مقدار زمین در ۱۵ منطقه از سطح استان به مدت ۵۷ روز مورد استفاده مرتعداران و دامداران روستایی و عشایری قرار می گیرد.
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روی خط حادثه

زاویه تصویر

خبر
كاهش 6 درصدي طلاق در گناباد

گناباد-خبرنگارقدس:رئیــس اداره ثبــت احوال گناباد 
گفت: میزان طلاق در این شهرســتان طی 6 ماه نخست 
ســال جاری 6/3 درصد نســبت به مدت مشــابه پارسال 

کاهش یافت.
حســین ســعیدی افزود: کاهش طلاق در ایــن مدت با 

افزایش میزان ازدواج در گناباد همراه بود.
وی اظهار داشت: 500 مورد ازدواج در نیمه نخست امسال 
در شهرســتان گناباد به ثبت رسید که در مقایسه با مدت 

مشابه پارسال 13/5 درصد افزایش داشت.
وی ادامه داد: میزان ثبت ولادت نیز با رشد 3/5 درصدی 

در این مدت به هزارو 134 مورد افزایش یافت.

 فتاح در دیدار با استاندارخراسان جنوبی 
مطرح کرد

خروج 5 درصد از جمعیت زیر پوشش 
كمیته امداد با اشتغالزایی و توانمندسازی

امام  امــداد  رئیس کمیته  بیرجند-خبرنگار قــدس: 
خمینی)ره( با اشاره به جمعیت چهار میلیونی زیرپوشش 
این نهاد در کشور گفت: در دو سال گذشته پنج درصد از 
جمعیت زیرپوشــش با اشتغالزایی و توانمندسازی کاهش 

یافته است.
پرویز فتاح در دیدار با اســتاندار خراســان جنوبی اظهار 
داشت: براســاس آمار در تاریخ امداد همیشه رشد منفی 
داشته ایم و شمار جمعیت زیرپوشش افزایش یافته که در 
این راســتا امداد بارویکردهای توانمندی و اشتغالزایی در 

صدد کاهش جمعیت زیرپوشش خود است.
و ی با اشــاره به جمعیت چهار میلیونی زیرپوشش کمیته 
امداد در ســطح کشور  افزود: امداد جای دایم نیست، بلکه 
جایگاه موقتی اســت و این از افتخارات امداد است بویژه 
در دو سال گذشته موفق به کاهش پنج درصدی جمعیت 

زیرپوشش خود شده است.
رئیــس کمیته امداد تصریح کرد: با ســفر به شهرســتان 
طبس و آمار بیان شــده هزار و400 نفــر در زمینه امداد 
وام اشــتغالزایی دریافت کرده اند و مشخص است این وام 

اشتغال دلیل بر خروج نمی شود و این خوب نیست.
وی افزود: در ســال گذشته در خراسان جنوبی 84 درصد 
وام ها در زمینه امداد جذب شــده و با همت بیشــتر باید 

100درصد این اعتبارات جذب شود.
وی با اشاره به اینکه از منابع امدادی و بانکی بلاعوض وام 
بدهیم بهتر از صدقه است، تصریح کرد: درآمدهای استانی 
و مردم به هر دلیلی پایین است و از کانال خود اشتغالی و 
خودکفایی باید به هدف خودمان برسیم و وام ها هر چقدر 
بیشتر بدهیم تکلیف اســت، اما باید هدف خروج مددجو 
باشد و نیز در مقابل جا برای کسی که بیرون منتظر امداد 

است، ایجاد شود.
رئیس کمیته امداد افزود: اگر در این راستا دولت زمین با 
مجوز بدهد خانه و ساخت آن توسط امداد فراهم می شود 

و این شدنی است.
فتاح تصریح کرد: در این راستا نیز هر زمینی که داده شود 
چه با وام و تسهیلات ســاخته شود و بزرگ ترین خدمت 
زمین با مجوز است تا بتوانیم یک حرکت جهادی در خانه 
ســازی انجام بدهیم، زیرا خانه مدد جو حل شــود سایر 

مسایل نیز حل می شود.
فتاح بیان کرد: مشکل ما در امداد از نظر وام قرض الحسنه 
وابســتگی به بانک هاست که در این دولت با توجه به همه 
مشکلات مجوز صندوق قرض الحسنه به امداد داده شده و 
این اتفاق خوبی اســت که باید هرچه زودتر یک شعبه آن 

در خراسان جنوبی هم راه اندازی شود.
و ی افزود: قرض الحســنه واقعی و اسلامی که مردم اذیت 
نشــوند و با گشاده رویی و احترام داده شود و ما می توانیم 
ایــن کار را بدون دریافت هیچ ســودی انجام دهیم، زیرا 
این منبع ایجاد خواهد کرد و بیشــتر مراجعات با اعطای 

وام حل می شود.
رئیس کمیته امداد با اشــاره به اینکه کارکنان امداد باید 
بیشــتر نهادی عمل کنند تا اداری، اظهار داشت: خراسان 
جنوبی دارای مردمانی متواضع و اخلاق مدار است که در 

این راستا نیز از هیچ اقدامی نباید فروگذار کرد.

آغاز طرح توزیع غذای گرم در ۲۲ 
مهدكودک شهری و روستایی گناباد

گناباد  بهزیســتی  اداره  رئیس  خبرنگارقدس:  گناباد- 
گفت: طــرح توزیع یک وعده غذای گــرم در پنج روز از 
هفته و در 22 مهد روســتایی و شهری با جمعیتی حدود 

یک هزار نفر آغاز شد.
مجتبی حســین  نژاد با اعلام این خبر گفت: طرح توزیع 
یک وعده غذای گرم از هشــت ســال گذشــته تنها در 
مهدهای کودک روستایی تحت نظارت سازمان بهزیستی 
اجرا می شد، اما امسال این طرح افزون بر مهدهای کودک 
روستایی در مهدهای کودک شهری تحت نظارت سازمان 

بهزیستی انجام می شود.
وی اظهار داشــت: هدف از اجــرای طرح توزیع یک وعده 
غذای گرم، رفع مشــکلات ســوء تغذیه ای کودکان است، 
بنابراین پیش از شــروع این طرح در مهدهای کودک، قد 
و وزن کــودکان اندازه گیری و پــس از پایان طرح هم قد 
و وزن بچه ها اندازه گیری می شــود تا میزان رشد بچه ها 
 و رفــع ســوء تغذیه آنان بــا اجرای این طرح مشــخص 

شود.
حســین نژاد با بیان اینکه برنامه غذایی این طرح از سوی 
کارشناســان تغذیه مشخص می شــود، اذعان کرد: طرح 
توزیــع یک وعده غــذای گرم در پنــج روز از هفته و در 
22 مهد روستایی و شــهری با جمعیتی حدود یک هزار 
 نفــر از امروز آغاز و تا اردیبهشــت ماه ســال آینده ادامه 

دارد.

قدس گزارش می دهد

دستگیري سوداگر مرگ با بیش از یك ترافیکطرقبه،گرهیهمچنانکور
كیلو هرویین در نیشابور

نیشــابور- خبرنگار قدس: فرمانده انتظامي نیشــابور از 
دستگیري توزیع کننده مواد افیوني با بیش از یک کیلوگرم 

هروئین در این شهرستان خبرداد.
سرهنگ آقابیگی اظهار کرد: با کسب خبري مبني بر فعالیت 
گسترده فردي خرده فروش در امر تهیه و توزیع مواد افیوني 
توسط مردي جوان در منطقه چهارده معصوم شهر نیشابور، 
بررســي موضوع در دســتور کار ماموران دایــره اطلاعات و 
عملیات پلیس مبارزه با مواد مخدر این فرماندهي قرار گرفت.

وی افزود: مأموران این فرماندهي با کنترل نامحسوس متهم 
دریافتند وی با یک دستگاه پژو 405 اقدام به توزیع مواد مخدر 
مي کند.آقابیگی خاطرنشان کرد: با اطمینان از فعالیت هاي 
مجرمانه متهم تیم عملیات ویژه پلیس مبارزه با مواد مخدر 
در عملیاتي ضربتي فرد خرده فــروش را در اقدامي ضربتي 
دســتگیر کردند.وی عنوان کرد: در بازرسي از خودرو متهم 
حدود 600 گرم هروئین که به طرز ماهرانه اي جاساز شده بود 
کشف و در ادامه این عملیات با هماهنگي قضایي در بازرسي از 

مخفیگاهش نیز 476 گرم دیگر هروئین کشف کردند.

 دستگیري سارق موتورسیکلت
 با 8 فقره سابقه سرقت در بجنورد

بجنورد- خبرنــگار قدس: فرمانده انتظامــي بجنورد از 
دستگیري یک سارق سابقه  دار با هشت فقره سرقت و کشف 
یک دستگاه موتورسیکلت سرقتي در این شهرستان خبر داد. 
ســرهنگ علي پاکدل افزود: در پي وقوع چند فقره سرقت 
موتورسیکلت در سطح شهر بجنورد، مأموران انتظامي موضوع 

پایش موتورسیکلت ها را در دستور کار خود قرار دادند.
این مقام انتظامي بیان داشت: مأموران کلانتري 11 بجنورد  
حین گشــت زني به راکب یک دستگاه موتورسیکلت طرح 
هندا که اقدام به دســتکاري پلاک کرده، مشکوک و پس از 

استعلام از مرکز، مشخص شد، موتورسیکلت سرقتي است.
فرمانده انتظامي شهرســتان بجنــورد در ادامه تصریح کرد: 
مأموران پس از انجام یکســري اقدام های پلیسي و تعقیب و 
مراقبت، در نهایت این موتورســیکلت را در فرصتي مناسب 
متوقــف و راکب آن را دســتگیر کردند. ســرهنگ پاکدل 
خاطرنشان کرد: در این ارتباط پرونده قضایي تشکیل و متهم 

براي سیر مراحل قانوني به مراجع قضایي معرفي شد.

دستبرد سریالی 3 سارق به انبار خوراک دام
قدس: با هوشیاری پلیس، باند حرفه ای سرقت های سریالی 

از یک انبار خوراک دام در شهرستان تربت جام متلاشی شد.
فرمانده انتظامی شهرستان تربت جام با اعلام این خبر گفت: 
در پی اعلام یکی از شــرکت های تعاونی کشاورزی مبنی بر 
ســرقت ســریالی 80 تن جو از انبار خوراک دام موضوع در 

دستورکار تیمی از پلیس آگاهی این فرماندهی قرار گرفت.
وی افزود: کارآگاهان دایره مبارزه با ســرقت پلیس آگاهی با 
یک سری تحقیقات میدانی به اطلاعاتی درخصوص فروش 
اموال مســروقه توسط فردی جوان با یک دستگاه نیسان به 
فردی مالخر در خیابان معدن شــهر تربت جام دست یافتند 
و بلافاصله وارد عمل شــدند. وی تصریح کرد: تیم رسیدگی 
کننده پرونده با حضور در محل، سارق و مالخر را در اقدامی 
غافلگیرانه در حال تخلیه بار دستگیر و به مقر انتظامی منتقل 
کردند.سرهنگ یزدانی اظهار داشت: سارق در بازجویی های 
به عمل آمده به ســرقت 80 تن جو از انبار شرکت تعاونی به 
ارزش 600 میلیون ریال با همکاری دو نگهبان انبار اعتراف 
کرد که مأموران پلیس همدستان متهم را نیز در عملیات های 
مجزا دستگیر کردند. فرمانده انتظامی شهرستان تربت جام 
خاطرنشــان کرد: متهمان پس از تکمیل پرونده به دادسرا 

معرفی و با صدور حکم قضایی روانه زندان شدند.

دستگیری ۲ سارق حرفه ای در سرخس
قدس: پلیس شهرســتان سرخس با دســتگیری دو سارق 

حرفه ای پرده از 25 فقره سرقت برداشت.
فرمانده انتظامی شهرستان سرخس با اعلام این خبر گفت: 
در پی گزارش چند فقره سرقت منزل در نقاط مختلف سطح 
شهر ســرخس، موضوع به صورت ویژه در دستورکار پلیس 

آگاهی این فرماندهی قرار گرفت.
وی افــزود: تیم دایره مبارزه با ســرقت پلیس آگاهی پس از 
بررسی صحنه های سرقت گشت های هدفمندی را با کمک 

مأموران کلانتری مرکزی شروع کردند.
وی تصریــح کرد: کارآگاهان پلیــس آگاهی پس از چندین 
روز تحقیقات گسترده میدانی با استفاده از سرنخ های به جا 
مانده دو نفر از سارقان را شناسایی و با هماهنگی مقام قضایی 
دستگیر و در بازرسی از مخفیگاه آنان شمار زیادی لوازم منزل 

و ابزارآلات ساختمانی، قطعات خودرو کشف کردند.
سرهنگ باقرزاده ادامه داد: متهمان در بازجویی های به عمل 
آمده به بیش از 25 فقره سرقت منزل، ساختمان های در حال 
ساخت، مغازه و قطعات خودرو در سطح شهرستان سرخس و 
فروش قسمتی از اموال مسروقه به فردی مالخر اعتراف که تیم 
رسیدگی کننده با هماهنگی مقام قضایی مالخر را دستگیر و 

اموال مسروقه را کشف کردند.

هنگامه طاهری یکی از مهم ترین مشــکلاتی که 
انسان را از ناحیه مواد غذایی تهدید می کند، آلاینده های 
متعددی هســتند که با ورود به چرخه تولید تا مصرف 
مواد غذایی سبب بروز بیماری های گوناگون و گاه سخت 

درمان می شود. 
در این خصــوص مواد غذایی موجود در ســبد خانوار، 

اهمیت بیشتری دارد.
معاون پژوهشــی پژوهشــکده صنایع غذایی  در پارک 
علم و فناوری مشهد در این خصوص بر سمومی تأکید 
دارد کــه بدون توجه به اطلاعات کشــاورزان در اختیار 
آن ها گذاشته می شود و بدون نظارت و توجیه آن ها در 
مورد چگونگی مصرف ســموم، موجب بالا رفتن میزان 

آلایندگی مواد غذایی می شوند .
دکتر ســید مهدی زیارت نیا در این زمینه می افزاید: به 
عنوان مثال آنتی بیوتیک هایی که  برای تسریع در رشد 

مرغ به آن ها تزریق می شود و به بازار می آید وقتی وارد 
بدن انســان می شود با میکروب ها درگیر شده و موجب 
ایجاد مقاومت باکتری ها می گردد. از این روست که وقتی 
بدن بیمار شــده و نیازمند آنتی بیوتیک می شود مدام 

پزشکان مجبورند آنتی بیوتیک ها را عوض کنند.
او خاطــر نشــان می کند : ســمومی کــه در اختیار 
کشاورزان قرار می گیرد به این دلیل که میزان و مدت 
اســتفاده از آن ها اطلاع رســانی نمی شود دز سموم 
موجود در مواد غذایی را بالا می برد و من و شما بدون 
اطــلاع از چگونگی تولید آن ها بــه تغذیه با این مواد 

غذایی می پردازیم.
او تصریــح می کند: باید اســتفاده از ســموم زیر نظر 
کارشــناس »دوره کارنس« رعایت شود، در حالی که در 
بازار سموم قاچاق حتی با تأثیر ضعیف قابل تهیه است و 
کشاورزان را وادار می کند بدون آگاهی از مضرات آن بر 
بدن به بالا بردن میزان مصرف آن سموم مبادرت ورزند.

وی از جملــه مواد  آلوده به آلاینده ها را در ســبد مواد 
غذایی خانوار غلات، حبوبات، مواد پروتئینی گوشــت 

سفید و قرمز و حتی آب عنوان کرد.

معاون پژوهشی پژوهشکده صنایع غذایی هشدار داد

سموم کشاورزی در سبد غذایی خانواده ها!

خبر

شمار جان باختگان حادثه سقوط به چاه 
160 متری در سبزوار به 5 نفر رسید

سبزوار - خبرنگار قدس  6 مقنی که سه شنبه گذشته 
برای لایروبی مســیر قنات واقع در محدوده روستای کسکن 
از توابع بخش مرکزی شهرستان سبزوار به درون چاهی 160 
متری رفته بودند، متاســفانه در پی ریزش دیواره ها به داخل 
 آن ســقوط کردند. از این 6 نفر تنها دو نفر با رساندن خود به 
دهانه های خروجی قنات نجات پیدا کردند و متأسفانه چهار 

نفر دیگر جان خود را از دست دادند. 
معاون جمعیت هلال احمر خراســان رضوی در گفت و گو با 
خبرنگار ما گفت: بر اساس ارزیابی کارشناسان امداد و نجات 
و بررسی وضعیت محل حادثه می توان گفت چهار نفری که 
به درون چاه 160 متری روستای کسکن سقوط کرده اند جان 

باخته اند.
اسماعیل بهمن آبادی با بیان اینکه گروه های نجات جمعیت 
هلال احمر، آتش نشانی و اورژانس همچنان در محل حادثه 
حضور دارند، تصریــح کرد: با توجه به ریزش قنات و افزایش 
گل و لای نمی توان اجساد را براحتی از درون چاه خارج کرد.

وی اظهار داشت: بر همین اساس در جلسه ستاد بحران که در 

فرمانداری سبزوار برگزار شد مقرر گردید عملیات ایمن سازی 
محل حادثه اجرا شود و شماری از مقنیان محلی در دو دهانه 
پایین دست و بالادست قنات به طول 50 متر عملیات لایروبی 

را آغاز نمایند. 
این مسؤول یادآورشد: متأسفانه روز گذشته نیز دو مقنی دیگر 
برای نجات مفقودان این حادثه به درون چاه رفتند که در اثر 
حجم وسیع آب یکی از آن ها مفقود شد و بدین ترتیب شمار 

قربانیان حادثه به 5 نفر رسید. 
معاون جمعیت هلال احمر خراسان رضوی در عین حال اظهار 
داشت: تا زمانی که لایروبی قنات انجام نشود نمی توان اقدامی 

برای خروج اجساد انجام داد. 
وی افزود: با توجه به ظرفیت نیرویی و فراهم بودن تجهیزات 
امداد و نجات مورد نیاز در سبزوار موضوع حضور گروه واکنش 

سریع جمعیت هلال احمر در دستور کار قرار ندارد.
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خرید و فروش و مبادله سهام پدیده در یک اتاق مستقل انجام می شود   رضاطلبی: استاندار خراسان رضوی در حاشیه بازدید از نمایشگاه تولید ایرانی، خانه ایرانی گفت: 
پدیده قرار نیست به بورس برود، بلکه خرید و فروش و مبادله سهام آن در یک اتاق مستقل  انجام خواهد شد.رشیدیان همچنین درباره موضوع افزودن ۲۰۰ دستگاه اتوبوس از طرف 

دولت به چرخه حمل و نقل اتوبوسرانی مشهد افزود: قول های مساعدی از سوی دولت داده شده است که امیدواریم بزودی این اتوبوس ها به چرخه حمل و نقل مشهد اضافه شود.
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در شــهر

قدسازمحلهایدریکقدمی»صدمتری«گزارشمیدهد

»بهارستان« در برزخ یک بام و 2 هوا
بهارستان،  بلوار  اهالی  نیا:  مهناز خجسته 
درست پشــت همه زرق و برق های حاشیه 
کمربند صــد متری و یک قدمــی آبادانی 
بازارهای ســپاد بیش از یک دهه اســت با 
مشکلاتی  دســت و پنجه نرم می کنند که 
»درون آن خودشــان را و بیرون آن دیگران 

را کشته است«
آدرســی که به مــا داده انــد چراغچی 45، 
انتهای یــاس یک )15 متری دوم فتح آباد( 
است تا برســیم به جایی که فقط نام بولوار 
و شــهر را یدک می کشد، اما هیچ سهمی از 

شهر و شهرنشینی ندارد.
بولــواری که خــاک و زباله را سال هاســت 
برای ســاکنانش به ارمغان آورده و به دلیل 
بن بســت بودن از هر دو طرف آن ها را وادار 

کرده با آن همه مشکلات کنار بیایند.

  کام تلخ شهروندان از شیرینی 
همجواری با 100 متری

آنجــا که می رســیم اهالــی بــه انتظار ما 
ایســتاده اند تا به ما نشان دهند که طی این 
سال ها دلشــان را چگونه به شهرنشینی در 
یک قدمی بزرگراه صد متری خوش کرده اند.
زنی که از بقیه ســن و ســال بیشتری دارد 
پیشقدم می شود و می گوید: 13 سال است با 
همین خاک و زباله ها زندگی را سر کرده ام.
او که حالا به دلیل انجام ســه عمل جراحی 
در هنگام راه رفتن می لنگد، می افزاید: همه 
این بلاها به دلیل زندگی در این متروکه به 

سرم آوار شده است.
ما را قســم می دهد که به دادشان برسیم و 
بنویسیم که ســاکنان اینجا شرایط زندگی 

زاغه نشینی دارند.
زن جوانــی هم می گوید: اهالــی این بولوار 
هم مانند اراضی اینجا در برزخ قرار دارند به 
طــوری که هم محدوده ما و هم مردم هنوز 
تکلیفشان روشن نشده که اینجا شهر است 

و آنان شهروند یا اینکه ...

  صبر ایوب برای زندگی در بهارستان
او از عدم رســیدگی به زمین های رها شده 
گلایه می کند و می افزاید: مگر می شود یک 
طرف بولوار مســکونی و طرف دیگر بیابان 

باقی بماند.
به گفته وی، معلوم نیســت ساکنان اینجا تا 
کی باید صبر کنند که طرف دیگر هم جزو 

بافت مسکونی و آباد شود.
مردی هم که جزو ســاکنان بولوار اســت، 
می گوید: انبــوه نیزارهای این بیابان موجب 
شــده خانه های ما نیز بــه پناهگاه جانوران 

موذی تبدیل شود.
 وی با بیان اینکه در طبقه ســوم خانه یکی 
از همسایه ها مار دیده شده است، می افزاید: 
رفت و آمــد جانوران موذی برای ما طبیعی 

شده است.
حیــن گفت وگو با اهالی هســتیم که تردد 
انگشت شــمار اهالی شــهرک منور از این 
بیابان نظر ما را به خود جلب می کند، بیابانی 
که به دلیل پستی بلندی های بسیار و رفت و 

آمد افراد معتاد و زباله گرد خیلی خطرناک 
است.

وقتی به ســراغ آنان می رویم درد دل آن ها 
هم کمتر از ساکنان این بولوار نیست.

آنان که شــرایط زندگی خودشان را بسیار 
سخت عنوان می کنند، می گویند: وقتی تردد 
در این بیابان در روز اینقدر خطرناک اســت 
شــما فکر کنید ما شــب ها چگونه با چراغ 

گوشی تلفن همراه باید عبور کنیم؟

  خدمات مضاعف شهرداری
 در آینده نزدیک

گزارشــگر ما برای پیگیری مشکلات اهالی 
این محله به سراغ مدیران اجرایی شهرداری 

منطقه 2 مشهد می رود.
 معــاون اجرایــی شــهردار منطقــه 2 در 

گفت وگو با گزارشــگر مــا می گوید: اراضی 
این بولوار خارج از محدوده شهرداری و جزو 

زمین های دراختیار شرکت سپاد است.
فولادی با بیــان اینکه بتازگی در قالب یک 
تفاهمنامه بخشــی از این اراضی قرار است 
به شهرداری تحویل شود، می افزاید: پس از 
انتقال مالکیت این اراضی، رسیدگی از طرف 

شهرداری مضاعف خواهد شد.
معــاون اجرایی شــهردار منطقه 2 در عین 
حال بــه انجام عملیات رفــت و روب معابر 
و خیابان هــای فرعی بولــوار و جمع آوری 
زباله هــای محله اشــاره می کنــد و اظهار 
می دارد: طبق وظایف محوله به شــهرداری، 
هر بخشــی از این اراضی که جزو محدوده 
شهر باشد هم آسفالت می شود و هم خدمات 

شهری به صورت کامل ارایه می گردد. 
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آب و هوا
تداوم خنکی هوا در خراسان رضوی

قدس: مرکز پیش بینی اداره کل هواشناســی خراســان 
رضوی اعلام کرد:

بر اســاس آخرین نقشــه ها و مدل های هواشناسی، طی 
48 ســاعت آینده همچنان استان تحت تأثیر جریان های 
خشک و سرد شمال شرقی بوده که در نیمه شمالی استان 
باعث تداوم خنکی هوا، گاهی افزایش ابرناکی و در ساعات 
شب و اوایل وقت تشکیل مه و بویژه در نوار شرقی و نیمه 
جنوبی گاهی وزش باد نســبتاً شدید همراه با گردوخاک 

خواهد شد.
کمینه و بیشینه دما نیز در مشهد برای امروز پنجشنبه به 
ترتیب چهار و 16 درجه سلسیوس پیش بینی شده است.

خبر
افزایش سرانه فضای سبز منطقه 9 مشهد

قدس: معاون خدمات و محیط زیســت شــهری شهرداری 
مشــهد اعلام کرد: سرانه فضای ســبز منطقه 9 به 12/35 

مترمربع افزایش می یابد.
کاظمی در جلسه بررسی پروژه های عمرانی خدمات شهری و 
فضای سبز شهرداری منطقه 9 گفت: در سال 94 اعتبار کل 
پروژه های فضای ســبز این منطقه برای 48 پروژه 9 میلیارد 
تومان بوده که از این شــمار 39 پروژه در ســال 94 به پایان 

رسیده است. 
وی افزود: 6 پروژه دیگر ادامه دار برای سال 95 قرار گرفته و 

بقیه پروژه ها در حال انجام است.
کاظمی بااشــاره به پروژه های عمرانی فضای سبز منطقه در 
سال 95 گفت: اعتبار کل پروژه ها برای 20 پروژه مطرح شده 
300 میلیون تومان بوده که تاکنون 17 پروژه در حال انجام و 

بقیه در حال مناقصه و تهیه اسناد است. 
وی گفت: سرانه فضای ســبز منطقه در سال گذشته 422 
هکتار بوده که با احداث پروژه های ســال 95 به 435 هکتار 

خواهد رسید. 
کاظمــی اعلام کــرد: از پروژه های ســال 95 می توان به 
احداث و توســعه پــارک زیتون، احداث و توســعه پارک 
پایداری 7، احداث و توســعه پارک خطــی نماز، احداث 
و توســعه پارک حاشــیه بلوار نماز فاز 3 و پارک مسیل 

شهرستانی اشاره کرد. 
وی افزود: در پارک هایی مانند پارک خورشید، وفا و وکیل آباد 

پروژه های احداثی و بازپیرایی در حال انجام است. 
معاون خدمات و محیط زیست شهری شهرداری مشهد عنوان 
کرد: ســرانه فضای سبز منطقه 9 با توجه به احداث پروژه ها 
و افزایش جمعیت منطقه تا پایان سال جاری به 12/35 متر 

مربع خواهد رسید.

ارایه رایگان مشاوره سلامتی و طب سنتی 
در نمایشگاه »خانه ایرانی، خانواده ایرانی و 

تولید ایرانی«
قدس: مدیر فرهنگســرای سلامت شــهرداری مشهد، از 
ارایه مشاوره رایگان ســلامتی و طب سنتی در غرفه این 
فرهنگسرا در نمایشگاه »خانه ایرانی، خانواده ایرانی و تولید 

ایرانی« خبر داد.
حجت الاسلام محمد فخر اکبری گفت: فرهنگسرای سلامت 
طی روزهای برگزاری این نمایشگاه که از 25 تا 30 مهر ماه 
اســت؛ برنامه های گوناگونی را اجرا می کند که از آن جمله 
می توان به ارایه مشاوره های رایگان در خصوص سلامت، طب 
سنتی  تفاوت های مواد شیمیایی و غیر طبیعی با محصولات 

ارگانیک و ... اشاره کرد.
وی با اشــاره به ناآگاهی مردم از فرایند تولید بسیاری از 
مواد غذایی ناســالم و تأثیراتی که بر بدن انســان دارند، 
گفت: وقتــی مردم مــا نمی دانند محصــولات تراریخته 
چیســت و چه آثار نامطلوبی دارد؛ نمی توان از آن ها توقع 
داشــت که مثلًا به جــای خرید برنج هــای ارزان قیمت 
وارداتی با صرف هزینه بیشــتر از تولیدات داخلی مصرف 
کنند؛ هدف ما ارایه این اطلاعات و آگاهی ها به مردم است. 
مردم که مطلع باشند خود به خود مطالبه گری در خصوص 
دسترســی به مواد غذایی سالم و طبیعی اتفاق می افتد و 
این ما را به ســمت بهره مندی از تولیدات داخلی و خانگی 

سوق خواهد داد.

 شورای شــهر یک بار برای همیشه تکلیف الیت را روشن 
کند! شما که به الیت اجازه فعالیت دادید، چطور نحوه مالکیت 
الیت را بررسی نکردید!؟ فقط بدانید اکثر مردم از الیت ناراضی 
هستند. این موضوع را در یک نظرسنجی عمومی می توانید 

مشاهده کنید!
915...3660

 یک درخواســت کوچک دارم که عاجزانه از همه شــما 
همشــهریان می خواهم. ما طبقه ششــم زندگی می کنیم. 
از آن بالا که نگاه می کنم، همشــهری های عزیزم شــلنگ 
آب را می برند بالای پشــت بام شــاید سه ساعت فرش یا 
 پشــت بام خالی را می شویند. تو را به خدا آب را این طور 

هدر ندهید.
937...6660

 لطفاً به دبیرهای محترم دبیرستان دخترانه ابلاغ کنید 
هنوز که کتاب های رشــته کامپیوتر را نداده اند کلاس های 
تقویتی ریاضی برای چه؟ آن هم ساعتی 100 هزار تومان! 

اولیا می فهمند!
935...3034

 وقتی بــا بچه مریض به کلینیک  بیمارســتان کودکان 
دکترشــیخ بروید، بــا اعصاب داغون، مریــض بد حال تر، 
سردرد شــدیدتر برمی گردید. از بس که بی نظم و شلوغ و 
پرسر و صداست. روی تمام در و دیوار هم با افتخار نوشتن 
حداقل زمان انتظار دو ساعت. واقعاً کسی هست که بتواند 
با آن همه بچه های مریض دو ســاعت صبر کند؟؟! کجایی 

دکتر شیخ که ببینی!
939...8384

 یک زمین خریدم. 18 سال است که درگیر آن هستم مگر 
باید دادگاه این همه سال طول بکشد؟ 

915...0570

 پارکینگ ترمینال مســافری چرا بابت خدمات پارکینگ 
مبلغ8000 ریال می گیرد؟

915...0781

 خیلــی جالبه! اگر واقعاً نصب شیشــه دودی ممنوعه، 
پس چرا نیروی انتظامی با فروشندگان برخورد نمی کند؟ 
915...5848

مخاطبان عزیز خرسندیم که ارتباط دوسویه با این 
رسانه در ارسال سوژه از سوی شما خوانندگان 
گرامی، با راه اندازی این ستون به ثمر نشست، 

بنابراین امیدواریم مسؤولان دستگاه های اجرایی با 
پاسخ خود، ما را در این مسیر همراهی کنند. شما 

می توانید از طریق سامانه پیامکی 300072305 با ما 
در تماس باشید.

سوژه از شما / پیگیری از ما

 قـدس ویـژه خـراسان
در راستای رسالت مطبوعاتی 
وظیفه خود می داند در جهت 
رفع مشکلات مردمی،  سوژه 

های ارسالی از سوی خوانندگان  
عزیز    در حوزه های شهری، 

اجتماعی، اقتصادی و ...  را 
پیگیری و منعکس کند .

منتظر سوژه های شما از طریق 
سامانه پیامکی  هستیم.

لطفاً ابتداي پیام کلمه »سوژه« را قید نمایید.
شماره پیامک:   300072305
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نقل قول

انعکاس

۵۰میلیونزائردرافق۱۴۰۴
بهمشهدسفرمیکنند

قدس: مدیرکل روابط عمومی 
مشهد  شهرداری  بین الملل  و 
گفت: پیش بینی شهرداری از 
ورود مســافر به مشهد برای 
سال 1404 حدود 50 میلیون 

نفر است. 
مهدی رضوی کیا در بیســت 
و هفتمیــن نشســت مدیران 
روابــط عمومــی و بین الملل 

شهرداری های کلانشهرهای کشور در سالن شهدای شهرداری مشهد با اشاره به پایتختی 
مشــهد در جهان اسلام گفت: ما در این فرصت بسیار عالی باید با استفاده از رسانه به 
عنوان یکی از ابزارهای قدرتمند، شــهر مشــهد را بیش از هر زمان دیگر به جهانیان 

بشناسانیم.
وی افزود: در حال حاضر مشهد سالانه پذیرای 30 میلیون مسافر است که از این میزان 
حدود 2/5 میلیون نفر مسافران خارجی هستند، از این رو نیاز است تا با برنامه ریزی از 

ظرفیت های خود برای شناساندن بیشتر این شهر استفاده کنیم.
رضوی کیا خاطرنشــان کرد: مشــهد در بازه 14 روز ابتدایی سال شاهد حضور هفت 

میلیون مسافر بود که در نوع خود بی نظیر است.
مدیر روابط عمومی و بین الملل شهرداری مشهد ادامه داد: شهرداری یکی از هنرهای 
جمهوری اسلامی ایران در برنامه ریزی را نشان داد، به شکلی که هیچ مشکلی در شهر 

مشهد به وجود نیامد و کسی از وضعیت ظاهری شهر انتقادی نداشت.
وی با تأکید بر اینکه گاهی توانمندی های کلانشهرهای خود را نادیده می گیریم، گفت: 
در تهران، اصفهان، تبریز و مشهد توانمندی های بسیار بالایی وجود دارد، بنابراین باید 

برای توانمندی های ناب و ایده های نوین خود برنامه داشته باشیم.
رضوی کیا با اشاره به سفر سفیر فرانسه در ایران به مشهد خاطرنشان کرد: در آن سفر 
ســفیر فرانسه پس از بازدید از مشهد، در دیدار رسمی با شهردار به صراحت گفت که 

شهر مشهد از بسیاری از شهرهای فرانسه، حتی پاریس تمیزتر است.

پاسخ آبفار خراسان رضوی به یک گزارش
قدس: شــرکت آب و فاضلاب روستایی خراســان رضوی در پاسخ به چاپ مطلبی با 
عنوان »160 خانوار روســتای ابراهیم آباد ابوطالــب از کمبود آب رنج می برند« که در 
ششــم مهرماه جاری در همین صفحه به چاپ رسید جوابیه ای ارسال کرده که در آن 

آمده است:
آب شــرب مردم روســتای ابراهیم آباد ابوطالب با 160 خانوار و 190 مشترک در 
بخش عطاملک شهرستان جوین از یک مجتمع آبرسانی چهار روستایی با دارابودن 
38 کیلومتر شــبکه توزیع، دو حلقه چاه )یک حلقه رزرو بوده که در ســال جاری 
حفر شده( و یک باب مخزن ذخیره هوایی به ظرفیت 80 مترمکعب تأمین می شود 
که از لحاظ کمی و کیفی دارای استانداردهای لازم می باشد. مصرف بیش از میزان 
الگوی مصرف در روســتای ابراهیم آباد و افزایش جمعیت در فصول بهار و تابستان 
که افزایش تقاضا و مصرف آب را به دنبال دارد موجب شده برخی اهالی این روستا 
با کاهش فشــار آب و کمبود آب شــرب روبه رو شوند که با رعایت الگوی مصرف 

توسط مشترکان این کمبود برطرف می شود.
همچنین درخصــوص ارایه خدمات به منازلی که خارج از حریم قانونی و طرح هادی 
روستا ساخته شده اند، این موضوع باید از طریق دهیاری پیگیری گردد. ارایه خدمات 
این شرکت به مردم روستای مذکور نیز با رعایت ضوابط و قوانین امکان پذیر خواهد بود.
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